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Protokół z XLV sesji Rady Gminy Suchy Las VIII kadencji 

28 kwietnia 2022 r. (czwartek), godz. 16:30 

Park Wodny OCTOPUS, sala multimedialna, Suchy Las, ul. Szkolna 18. 

 

Porządek sesji: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z sesji Rady Gminy Suchy Las nr XLII/22 z dnia 11 lutego 2022 r. 

oraz nr XLIII/22 z dnia 24 lutego 2022 r. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Złotniki – rejon ulicy Wrzosowej. 

5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2022. 

6. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmian  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej Gminy Suchy Las 

na lata 2022-2035 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na prace rewaloryzacyjne i modernizacyjne 

w zabytkowym parku w Chludowie: remont zabytkowej lodowni (etap I) - zabytku 

w miejscowości Chludowo. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na rewaloryzację parku dworskiego w Chludowie 

(etap IV) - zabytku w miejscowości Chludowo. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na kapitalny remont dachu (etap II) na budynku 

mieszkalnym wielorodzinnym - zabytku w miejscowości Suchy Las. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na wykonanie projektu ścieżki edukacyjnej - etap 

II. Projekt dla zadania inwestycyjnego pt. "Prace renowacyjne i modernizacyjne w zabytkowym 

parku w Chludowie" - zabytku w miejscowości Chludowo. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na remont dachu budynku mieszkalnego - 

wymianę pokrycia dachowego na nową dachówkę karpiówkę - zabytku w miejscowości 

Chludowo. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na naprawę i zabezpieczenie murów zewnętrznych 

i stropów (część zadania pn. "Remont, rozbudowa, przebudowa wraz ze zmianą sposobu 

użytkowania obory na budynek mieszkalny jednorodzinny") - zabytku w miejscowości 

Golęczewo. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na remont i przebudowę dachu - etap II (część 

zadania pn. "Remont i przebudowa budynku mieszkalnego jednorodzinnego") - zabytku 

w miejscowości Golęczewo. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na roboty budowlane w zakresie remontu dachu, 

zabezpieczenia murów zewnętrznych i wymiany stolarki okiennej (część zadania pn. "remont 

i przebudowa budynku mieszkalnego jednorodzinnego) - zabytku w miejscowości Golęczewo. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na budowę ścieżki o nawierzchni klinkierowej 

(trzeci etap realizacji zadania pn. "Budowa oraz renowacja zabytkowej ścieżki im. ojców 

niepodległości z rewitalizacją stawu dolnego i pośredniego") na terenie parku - zabytku 

w miejscowości Biedrusko. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na renowację elewacji i remont budynku 

mieszkalnego jednorodzinnego z przyległymi budynkami – gospodarczym i garażowym (część 

zadania pn. "remont i przebudowa budynków") - zabytku w miejscowości Golęczewo. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na prace remontowe budynku gospodarczego 

polegające na: uzupełnieniu spoinowania ścian budynku i wykonaniu sufitu z desek - zabytku 

w miejscowości Złotniki. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na remont kapitalny budynku dawnego Zajazdu 

pod Złotą Gwiazdą w Golęczewie oraz przyległej sali tanecznej (etap IV) - zabytku 

w miejscowości Golęczewo. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na remont starego kasyna wojskowego - 

wykonanie i montaż stolarki okiennej i drzwiowej - etap II, zakup i montaż instalacji 
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przeciwwłamaniowej oraz zakup i montaż instalacji przeciwpożarowej - zabytku w miejscowości 

Biedrusko. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części działki gruntu 

nr 379/6 w obrębie Suchy Las. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części działki gruntu 

nr 108/7 w obrębie Suchy Las. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części działek 

gruntu nr 27/93 i 27/111 w obrębie Biedrusko. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Złotkowie, 

stanowiącej działkę nr 48/11. 

24. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Osłonowego „Korpus Wsparcia Seniorów” 

na rok 2022. 

25. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie 

Suchy Las na lata 2022-2024. 

26. Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu Statutu Gminy Suchy Las. 

27. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Rewizyjnej. 

28. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 

29. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów przewodniczącego i członków zarządu osiedla 

Suchy Las – Wschód. 

30. Informacje:  

• Wójta Gminy,  

• Przewodniczącego Rady Gminy,  

• Przedstawiciela gminy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski,  

• Przewodniczących Komisji Rady.  

31. Interpelacje i zapytania Radnych. 

32. Wolne głosy i wnioski. 

33. Zamknięcie sesji. 

 

Ad. 1. Otwarcie sesji (00:04:08*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył XLV sesję Rady Gminy Suchy Las 

VIII kadencji w dniu 28 kwietnia 2022 r. o godz. 16:35 witając Radnych oraz gości.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak poinformował, że sesja Rady Gminy Suchy 

Las była transmitowana on – line, nagranie w systemie audio – video było dostępne w serwisie 

esesja.tv pod linkiem https://esesja.tv/transmisje_z_obrad/181/rada-gminy-suchy-las.htm. Nagranie 

z transkrypcją będzie udostępnione po upływie 14 dni od daty sesji. Dostęp do tego serwisu odbywa 

się poprzez stronę internetową www.suchylas.pl/media. Z uwagi na publiczny charakter sesji 

nie należy posługiwać się danymi osobowymi, ponieważ można narazić się na złamanie przepisów 

dotyczących ochrony danych osobowych. 

 

 

Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad (00:05:06*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak stwierdził, że obrady sesji były prawomocne. 

W sesji udział wzięło 14 Radnych, 1 Radny nieobecny – Radny M. Bajer.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak spytał czy zebrani mają uwagi do porządku 

obrad sesji. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las T. Sztolcman złożył wniosek o zmianę kolejności 

porządku obrad, by najpierw procedować uchwały związane z dotacjami na zabytki z punktów od 7 

do 19 przed procedowaniem uchwał z punktów 5-6 dotyczących zmiany budżetu Gminy Suchy Las 

oraz zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las. Wiceprzewodniczący Rady wskazał, 

że w trakcie prac nad uchwałami dotyczącymi przyznania dotacji na zabytki pojawiać się mogą kwoty, 



3 

 

które nie będą miały pokrycia w budżecie, zatem w kolejności przy omawianiu budżetu będzie można 

zawnioskować o dodanie kwot wcześniej przyjętych w uchwałach o dotacje.   

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie ws. wniosku 

Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Suchy Las T. Sztolcmana w sprawie przesunięcia kolejności 

porządku obrad – wprowadzenie uchwał z punktów od 7 do 19 przed uchwałami 5 i 6.  

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński 

G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

 

Nowy porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z sesji Rady Gminy Suchy Las nr XLII/22 z dnia 11 lutego 2022 r. 

oraz nr XLIII/22 z dnia 24 lutego 2022 r. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Złotniki – rejon ulicy Wrzosowej. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na prace rewaloryzacyjne i modernizacyjne 

w zabytkowym parku w Chludowie: remont zabytkowej lodowni (etap I) - zabytku w miejscowości 

Chludowo. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na rewaloryzację parku dworskiego w Chludowie 

(etap IV) - zabytku w miejscowości Chludowo. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na kapitalny remont dachu (etap II) na budynku 

mieszkalnym wielorodzinnym - zabytku w miejscowości Suchy Las. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na wykonanie projektu ścieżki edukacyjnej - etap 

II. Projekt dla zadania inwestycyjnego pt. "Prace renowacyjne i modernizacyjne w zabytkowym 

parku w Chludowie" - zabytku w miejscowości Chludowo. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na remont dachu budynku mieszkalnego - 

wymianę pokrycia dachowego na nową dachówkę karpiówkę - zabytku w miejscowości Chludowo. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na naprawę i zabezpieczenie murów zewnętrznych 

i stropów (część zadania pn. "Remont, rozbudowa, przebudowa wraz ze zmianą sposobu 

użytkowania obory na budynek mieszkalny jednorodzinny") - zabytku w miejscowości Golęczewo. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na remont i przebudowę dachu - etap II (część 

zadania pn. "Remont i przebudowa budynku mieszkalnego jednorodzinnego") - zabytku 

w miejscowości Golęczewo. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na roboty budowlane w zakresie remontu dachu, 

zabezpieczenia murów zewnętrznych i wymiany stolarki okiennej (część zadania pn. "remont 

i przebudowa budynku mieszkalnego jednorodzinnego) - zabytku w miejscowości Golęczewo. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na budowę ścieżki o nawierzchni klinkierowej 

(trzeci etap realizacji zadania pn. "Budowa oraz renowacja zabytkowej ścieżki im. ojców 

niepodległości z rewitalizacją stawu dolnego i pośredniego") na terenie parku - zabytku 

w miejscowości Biedrusko. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na renowację elewacji i remont budynku 

mieszkalnego jednorodzinnego z przyległymi budynkami – gospodarczym i garażowym (część 

zadania pn. "remont i przebudowa budynków") - zabytku w miejscowości Golęczewo. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na prace remontowe budynku gospodarczego 

polegające na: uzupełnieniu spoinowania ścian budynku i wykonaniu sufitu z desek - zabytku 

w miejscowości Złotniki. 



4 

 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na remont kapitalny budynku dawnego Zajazdu 

pod Złotą Gwiazdą w Golęczewie oraz przyległej sali tanecznej (etap IV) - zabytku 

w miejscowości Golęczewo. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na remont starego kasyna wojskowego - 

wykonanie i montaż stolarki okiennej i drzwiowej - etap II, zakup i montaż instalacji 

przeciwwłamaniowej oraz zakup i montaż instalacji przeciwpożarowej - zabytku w miejscowości 

Biedrusko. 

18. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2022. 

19. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmian  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej Gminy Suchy Las 

na lata 2022-2035 

20. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części działki gruntu 

nr 379/6 w obrębie Suchy Las. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części działki gruntu 

nr 108/7 w obrębie Suchy Las. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części działek gruntu 

nr 27/93 i 27/111 w obrębie Biedrusko. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Złotkowie, 

stanowiącej działkę nr 48/11. 

24. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Osłonowego „Korpus Wsparcia Seniorów” 

na rok 2022. 

25. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie 

Suchy Las na lata 2022-2024. 

26. Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu Statutu Gminy Suchy Las. 

27. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Rewizyjnej. 

28. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 

29. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów przewodniczącego i członków zarządu osiedla 

Suchy Las – Wschód. 

30. Informacje:  

• Wójta Gminy,  

• Przewodniczącego Rady Gminy,  

• Przedstawiciela gminy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski,  

• Przewodniczących Komisji Rady.  

31. Interpelacje i zapytania Radnych. 

32. Wolne głosy i wnioski. 

33. Zamknięcie sesji. 

 

W związku z brakiem dalszych uwag do porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las 

R. Banaszak przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.   

 
Ad. 3. Przyjęcie protokołów z sesji Rady Gminy Suchy Las nr XLII/22 z dnia 11 lutego 2022 r. 

oraz nr XLIII/22 z dnia 24 lutego 2022 r. (00:08:13*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak spytał czy Radni mają uwagi do protokołu 

z sesji Rady Gminy Suchy Las nr XLII/22 z dnia 11 lutego 2022 r.  

 

Wobec braku uwag do protokołu, Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził 

głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr XLII/22 z dnia 11 lutego 

2022 r.  

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński 

G., Sztolcman T.,  
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Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak spytał czy Radni mają uwagi do protokołu 

z sesji Rady Gminy Suchy Las nr XLIII/22 z dnia 24 lutego 2022 r. 

 

Wobec braku uwag do protokołu, Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził 

głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr XLIII/22 z dnia 24 lutego 

2022 r. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński 

G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 4. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Złotniki – rejon ulicy Wrzosowej (00:10:07*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej Komisji 

Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie opinii 

Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  

Z uwagi na brak dalszych głosów i uwag Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Złotniki – rejon ulicy Wrzosowej. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 13: Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K., Pągowska 

J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została podjęta i nadano jej numer XLV/499/2022 

Podczas głosowania nieobecna była Radna A. Ankiewicz.  

 

 

Ad. 5. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na prace rewaloryzacyjne 

i modernizacyjne w zabytkowym parku w Chludowie: remont zabytkowej lodowni (etap I) - 

zabytku w miejscowości Chludowo (00:12:03*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Wiceprzewodniczącemu 

Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych Radnemu R. 

Rozwadowskiemu w celu przedstawienie opinii Komisji na temat projektu uchwały.  
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Wiceprzewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw 

Komunalnych Radny R. Rozwadowski poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  

Z uwagi na brak dalszych głosów i uwag Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie przyznania dotacji na prace rewaloryzacyjne i modernizacyjne w zabytkowym 

parku w Chludowie: remont zabytkowej lodowni (etap I) - zabytku w miejscowości Chludowo. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 1: Radzięda J., 

Uchwała została podjęta i nadano jej numer XLV/500/2022 

 

 

Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na rewaloryzację parku dworskiego 

w Chludowie (etap IV) - zabytku w miejscowości Chludowo. (00:14:19*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Wiceprzewodniczącemu 

Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych R. Rozwadowskiemu 

w celu przedstawienie opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Wiceprzewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw 

Komunalnych R. Rozwadowski poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  

 

Radny Z. Hącia poinformował zebranych, że omawiany park dworski w Chludowie powstał w 1865 

r. i skupia szereg ciekawych zabytków, które Komisja miała możliwość zobaczyć, w tym między 

innymi zabytkową lodownie. Radny zachęcił zebranych do odwiedzenia parku dworskiego 

w Chludowie, który został wybudowany w stylu romantycznym. Wskazał, że na terenie parku 

znajduje się bardzo ciekawy zabytek mianowicie grota, która służyła mieszkańcom jako miejsce 

odpoczynku. Radny wskazał, że wskazana grota jest ewenementem na skalę polską, gdyż druga taka 

znajduje się jedynie na pomorzu. Radny podkreślił, że park służy społeczności Chludowa oraz całej 

gminy.   

 

Z uwagi na brak dalszych głosów i uwag Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie przyznania dotacji na rewaloryzację parku dworskiego w Chludowie (etap IV) - 

zabytku w miejscowości Chludowo. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 1: Radzięda J., 
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Uchwała została podjęta i nadano jej numer XLV/501/2022 

 

 

Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na kapitalny remont dachu (etap II) 

na budynku mieszkalnym wielorodzinnym - zabytku w miejscowości Suchy Las. (00:17:44*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Wiceprzewodniczącemu 

Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych Radnemu 

R. Rozwadowskiemu w celu przedstawienie opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Wiceprzewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw 

Komunalnych Radny R. Rozwadowski poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  

 

Radny Z. Hącia poinformował, że budynek starej szkoły jest jedynym, prawie tak znaczącym 

zabytkiem na terenie Suchego Lasu. Budynek powstał w 1868 r. i służył jako szkoła społeczności 

miejscowej. Obecnie budynek pełni funkcję mieszkalną i należy go chronić jako pamiątkę przeszłości.  

 

Z uwagi na brak dalszych głosów i uwag Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie przyznania dotacji na kapitalny remont dachu (etap II) na budynku mieszkalnym 

wielorodzinnym - zabytku w miejscowości Suchy Las. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński 

G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została podjęta i nadano jej numer XLV/502/2022 

 

 

Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na wykonanie projektu ścieżki 

edukacyjnej - etap II. Projekt dla zadania inwestycyjnego pt. "Prace renowacyjne 

i modernizacyjne w zabytkowym parku w Chludowie" - zabytku w miejscowości Chludowo. 

(00:19:45*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Wiceprzewodniczącemu 

Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych Radnemu 

R. Rozwadowskiemu w celu przedstawienie opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Wiceprzewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw 

Komunalnych Radny R. Rozwadowski poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  

 

Radny Z. Hącia poinformował, że dzięki ścieżce edukacyjnej w parku, młodzież będzie miała 

możliwość zapoznania się z różnymi gatunkami drzew. Radny wskazał, że na terenie znajduje się 

również muzeum. Dodał, że jest to miejsce, które zasługuje na to by poznała je młodzież. Radny 

złożył zaproszenie szkołom z terenu gminy na odwiedzenie zabytku.  
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Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak poinformował zebranych, że środki 

finansowe wynikające z projektu uchwały są środkami pochodzącymi z zadania lokalnego, gdyż 

to mieszkańcy Chludowa na zebraniu zdecydowali by środki przeznaczyć na to zadanie. 

 

Z uwagi na brak dalszych głosów i uwag Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie przyznania dotacji na wykonanie projektu ścieżki edukacyjnej - etap II. Projekt dla 

zadania inwestycyjnego pt. "Prace renowacyjne i modernizacyjne w zabytkowym parku w Chludowie" 

- zabytku w miejscowości Chludowo. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 1: Radzięda J., 

Uchwała została podjęta i nadano jej numer XLV/503/2022 

 

 

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na remont dachu budynku mieszkalnego - 

wymianę pokrycia dachowego na nową dachówkę karpiówkę - zabytku w miejscowości 

Chludowo. (00:22:15*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Wiceprzewodniczącemu 

Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych Radnemu 

R. Rozwadowskiemu w celu przedstawienie opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Wiceprzewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw 

Komunalnych Radny R. Rozwadowski poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

wskazała, że członkowie Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego zwiedzili zabytki 

w Biedrusku, Golęczewie i w Chludowie. Podziękowała Radnym za uczestnictwo w wyjeździe. 

Przewodnicząca Komisji poinformowała, że w przypadku omawianego zabytku zgłasza wniosek 

o zwiększenie dotacji o 5.000,00 zł. Radna dodała, że zapewne właściciele będą musieli wymienić 

całą konstrukcję dachu, który się zapadł nad kuchnią i łazienką. Wskazała, że koszt jest bardzo 

wysoki, stąd powstał wniosek Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego aby zwiększyć 

dotacje o 5.000,00 zł. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie ws. wniosku 

Przewodniczącej KBFiRG Radnej J. Pągowskiej o zwiększenie środków dotacji w wysokości 

30.000,00 zł o kwotę 5.000,00 zł, a tym samym zwiększenie dotacji do kwoty 35.000,00 zł. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński 

G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
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Z uwagi na brak dalszych głosów i uwag Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie przyznania dotacji na remont dachu budynku mieszkalnego - wymianę pokrycia 

dachowego na nową dachówkę karpiówkę - zabytku w miejscowości Chludowo z przyjętymi 

zmianami. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński 

G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została podjęta i nadano jej numer XLV/504/2022 

 

 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na naprawę i zabezpieczenie murów 

zewnętrznych i stropów (część zadania pn. "Remont, rozbudowa, przebudowa wraz ze zmianą 

sposobu użytkowania obory na budynek mieszkalny jednorodzinny") - zabytku w miejscowości 

Golęczewo. (00:25:55*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Wiceprzewodniczącemu 

Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych Radnemu 

R. Rozwadowskiemu w celu przedstawienie opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Wiceprzewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw 

Komunalnych Radny R. Rozwadowski poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  

Z uwagi na brak dalszych głosów i uwag Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie przyznania dotacji na naprawę i zabezpieczenie murów zewnętrznych i stropów 

(część zadania pn. "Remont, rozbudowa, przebudowa wraz ze zmianą sposobu użytkowania obory 

na budynek mieszkalny jednorodzinny") - zabytku w miejscowości Golęczewo. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński 

G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została podjęta i nadano jej numer XLV/505/2022 

 

 

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na remont i przebudowę dachu - etap II 

(część zadania pn. "Remont i przebudowa budynku mieszkalnego jednorodzinnego") - zabytku 

w miejscowości Golęczewo. (00:27:34*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Wiceprzewodniczącemu 

Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych Radnemu 

R. Rozwadowskiemu w celu przedstawienie opinii Komisji na temat projektu uchwały.  
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Wiceprzewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw 

Komunalnych Radny R. Rozwadowski poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że w przypadku zabytku, o którym mowa Komisja Budżetu, Finansów i Rozwoju 

Gospodarczego proponuje dołożenie środków w wysokości 10.000,00 zł do remontu. Wskazała, 

że właściciel następnej nieruchomości z punktu 12 porządku obrad, zrezygnował z dotacji, gdyż jest 

za niska by wykonał prace na swoim zabytku. W związku z powyższym Przewodnicząca Komisji 

Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego złożyła wniosek o przesunięcie środków z projektu 

uchwały stanowiącego punkt 12 porządku obrad, w wysokości 10.000,00 zł na omawiany zabytek 

z punktu 11 porządku obrad.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie ws. wniosku 

Przewodniczącej KBFiRG Radnej J. Pągowskiej o zwiększenie środków dotacji w wysokości 

10.000,00 zł o kwotę 10.000,00 zł, a tym samym zwiększenie dotacji do kwoty 20.000,00 zł. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński 

G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

 

Z uwagi na brak dalszych głosów i uwag Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie przyznania dotacji na remont i przebudowę dachu - etap II (część zadania pn. 

"Remont i przebudowa budynku mieszkalnego jednorodzinnego") - zabytku w miejscowości 

Golęczewo z przyjętymi zmianami. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński 

G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została podjęta i nadano jej numer XLV/506/2022 

 

 

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na roboty budowlane w zakresie 

remontu dachu, zabezpieczenia murów zewnętrznych i wymiany stolarki okiennej (część 

zadania pn. "remont i przebudowa budynku mieszkalnego jednorodzinnego) - zabytku 

w miejscowości Golęczewo. (00:32:04*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Wiceprzewodniczącemu 

Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych Radnemu 

R. Rozwadowskiemu w celu przedstawienie opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Wiceprzewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw 

Komunalnych Radny R. Rozwadowski poinformował, że projekt uchwały został wycofany.  
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Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak poinformował, że Rada na sesji przystąpiła 

do prac nad omawianym projektem uchwały.  

Wiceprzewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw 

Komunalnych Radny R. Rozwadowski wskazał, że projekt uchwały nie był opiniowany przez 

Komisje.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las T. Sztolcman poinformował, że zgodnie 

z wnioskiem Radnej J. Pągowskiej w sprawie przeznaczenia środków z omawianej dotacji z punktu 12 

porządku obrad na zwiększenie dotacji dla zabytku z punktu 11 porządku obrad, proponuje odrzucenie 

uchwały przez Radę.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie przyznania dotacji na roboty budowlane w zakresie remontu dachu, 

zabezpieczenia murów zewnętrznych i wymiany stolarki okiennej (część zadania pn. "remont 

i przebudowa budynku mieszkalnego jednorodzinnego) - zabytku w miejscowości Golęczewo. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za –0.  

Przeciw – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński 

G., Sztolcman T., 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała nie została podjęta. 

 

 

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na budowę ścieżki o nawierzchni 

klinkierowej (trzeci etap realizacji zadania pn. "Budowa oraz renowacja zabytkowej ścieżki im. 

ojców niepodległości z rewitalizacją stawu dolnego i pośredniego") na terenie parku - zabytku 

w miejscowości Biedrusko. (00:34:38*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Wiceprzewodniczącemu 

Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych Radnemu 

R. Rozwadowskiemu w celu przedstawienie opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Wiceprzewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw 

Komunalnych Radny R. Rozwadowski poinformował, że Komisja złożyła wniosek o zmniejszenie 

środków dotacji do kwoty 34.292,00 zł.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  

 

Radny K. Łączkowski poinformował, że znając historie Biedruska a zwłaszcza pałacu uważa, 

że budowa i renowacja ścieżki jest bardzo potrzebna a odtworzenie stawów jest historycznie 

uzasadnione. Wskazał, że jeżeli wszystkie elementy zostaną wykonane to powstanie bardzo ładna 

ścieżka edukacyjna, która w połączeniu z panteonem jest ale i będzie miejscem uroczystości 

patriotycznych.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak poinformował zebranych, że mieszkańcy 

Biedruska uchwałą z dnia 6 września 2021 r. przyznali środki finansowe na to zadanie w wysokości  

34.292,00 zł. Kwota ta zostanie przeznaczona ze środków pochodzących z zadania lokalnego. 

Przewodniczący Rady Gminy kierujący wypowiedź do Wiceprzewodniczącego Komisji Porządku 

Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych Radnego R. Rozwadowskiego spytał czy 

opiniowana przez komisje kwota zmniejszenia wynosi 15.708,00 zł.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las T. Sztolcman wskazał, że namawia Radnych 

do poparcia wniosku w brzmieniu zaproponowanym przez Wójta Gminy. Wskazał, że członkowie 

Komisji mieli okazję być w Biedrusku. Prace się rozpoczęły, ścieżka jest wykonana w połowie 

długości. Wiceprzewodniczący Rady zaproponował by przeznaczyć środki i głosować za uchwałą. 
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Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie ws. wniosku 

Wiceprzewodniczącego KPPOŚiSK Radnego R. Rozwadowskiego, dotyczącego zdjęcia środków 

w kwocie 15.708,00 zł z dotacji wskazanej w punkcie 13 porządku obrad, a tym samym zmniejszenie 

dotacji do kwoty 34.292,00 zł. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 2: Ankiewicz A., Rozwadowski R.,  

Przeciw – 11: Banaszak R., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K., Pągowska J., 

Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Słowiński G., Sztolcman T., 

Wstrzymujących się – 1: Dudkiewicz J., 

Wniosek został odrzucony, kwota dotacji nie uległa zmianie. 

 

Z uwagi na brak dalszych głosów i uwag Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie przyznania dotacji na budowę ścieżki o nawierzchni klinkierowej (trzeci etap 

realizacji zadania pn. "Budowa oraz renowacja zabytkowej ścieżki im. ojców niepodległości 

z rewitalizacją stawu dolnego i pośredniego") na terenie parku - zabytku w miejscowości Biedrusko. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 10: Banaszak R., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska 

W., Przybylski M., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 4: Ankiewicz A., Dudkiewicz J., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Uchwała została podjęta i nadano jej numer XLV/507/2022 

 

 

Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na renowację elewacji i remont budynku 

mieszkalnego jednorodzinnego z przyległymi budynkami – gospodarczym i garażowym (część 

zadania pn. "remont i przebudowa budynków") - zabytku w miejscowości Golęczewo. 

(00:40:28*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Wiceprzewodniczącemu 

Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych Radnemu 

R. Rozwadowskiemu w celu przedstawienie opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Wiceprzewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw 

Komunalnych Radny R. Rozwadowski poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  

Z uwagi na brak dalszych głosów i uwag Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie przyznania dotacji na renowację elewacji i remont budynku mieszkalnego 

jednorodzinnego z przyległymi budynkami – gospodarczym i garażowym (część zadania pn. "remont 

i przebudowa budynków") - zabytku w miejscowości Golęczewo. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 



13 

 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została podjęta i nadano jej numer XLV/508/2022 

 

 

Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na prace remontowe budynku 

gospodarczego polegające na: uzupełnieniu spoinowania ścian budynku i wykonaniu sufitu 

z desek - zabytku w miejscowości Złotniki. (00:42:08*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Wiceprzewodniczącemu 

Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych Radnemu 

R. Rozwadowskiemu w celu przedstawienie opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Wiceprzewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw 

Komunalnych Radny R. Rozwadowski poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  

Z uwagi na brak dalszych głosów i uwag Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie przyznania dotacji na prace remontowe budynku gospodarczego polegające na: 

uzupełnieniu spoinowania ścian budynku i wykonaniu sufitu z desek - zabytku w miejscowości 

Złotniki. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została podjęta i nadano jej numer XLV/509/2022 

 

 

Ad. 16. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na remont kapitalny budynku dawnego 

Zajazdu pod Złotą Gwiazdą w Golęczewie oraz przyległej sali tanecznej (etap IV) - zabytku 

w miejscowości Golęczewo. (00:43:38*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Wiceprzewodniczącemu 

Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych Radnemu 

R. Rozwadowskiemu w celu przedstawienie opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Wiceprzewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw 

Komunalnych Radny R. Rozwadowski poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 

Radna J. Pągowska zaprosiła zebranych do odwiedzenia zabytku. Wskazała, że z zewnątrz zabytek 

nabiera niesamowitego kształtu i wygląda imponująco.  

 

Z uwagi na brak dalszych głosów i uwag Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie przyznania dotacji na remont kapitalny budynku dawnego Zajazdu pod Złotą 
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Gwiazdą w Golęczewie oraz przyległej sali tanecznej (etap IV) - zabytku w miejscowości Golęczewo. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została podjęta i nadano jej numer XLV/510/2022 

 

 

Ad. 17. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na remont starego kasyna wojskowego - 

wykonanie i montaż stolarki okiennej i drzwiowej - etap II, zakup i montaż instalacji 

przeciwwłamaniowej oraz zakup i montaż instalacji przeciwpożarowej - zabytku w miejscowości 

Biedrusko. (00:45:50*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Wiceprzewodniczącemu 

Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych Radnemu 

R. Rozwadowskiemu w celu przedstawienie opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Wiceprzewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw 

Komunalnych Radny R. Rozwadowski poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 

Radny K. Łączkowski poinformował zebranych, że pamięta kasyno za dawnych czasów. Wskazał, 

że Komisja była pod wrażeniem prac, które są realizowane na terenie obiektu. Radny podkreślił, 

że podobnie jak zajazd z zewnątrz odzyskał dawną bryłę i barwę. Wyraził opinię, że po pałacu oraz 

wierzy, kasyno  będzie następnym ładnym obiektem na terenie Biedruska. Radny wyraził nadzieje, 

że inwestor w jakiś sposób udostępni sale balową w kasynie, która była odwiedzana przez wiele 

wybitnych osobistości jak gen. Haler, Minister Spraw Zagranicznych J. Beck, czy Rydz-Śmigły. 

Radna J. Pągowska wskazała, że po wypowiedzi Radnego K. Łączkowskiego nie ma nic do dodania.  

 

Z uwagi na brak dalszych głosów i uwag Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie przyznania dotacji na remont starego kasyna wojskowego - wykonanie i montaż 

stolarki okiennej i drzwiowej - etap II, zakup i montaż instalacji przeciwwłamaniowej oraz zakup 

i montaż instalacji przeciwpożarowej - zabytku w miejscowości Biedrusko. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została podjęta i nadano jej numer XLV/511/2022 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak poinformował, że Rada mogłaby zakończyć 

w tym miejscu dyskusję nad zabytkami. Jednak Przewodniczący poinformował, że po analizie 

wszystkich złożonych wniosków zarówno w ramach Komisji Porządku Publicznego, Ochrony 

Środowiska i Spraw Komunalnych jak i Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego, Radni 

doszli do konsensusu.  
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Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las T. Sztolcman poinformował, że w prezentacji 

dotyczącej zabytków zaprezentowano dwa obiekty, przy których widniała kwota proponowanej dotacji 

0 zł. Wskazał, że po dyskusjach i naradach Radni postanowili również właścicieli tych zabytków 

wesprzeć. Wiceprzewodniczący zaproponował przyjęcie następujących projektów do porządku obrad: 

1. Zabytek wpisany do rejestru zabytków pod nr 1863/A – „Podjęcie uchwały w sprawie przyznania 

dotacji na wykonanie projektu budowlanego remontu i przebudowy budynku mieszkalnego 

jednorodzinnego – zabytku w miejscowości Golęczewo”. Dotacja dotycząca budynku 

mieszkalnego, zabytek w miejscowości Golęczewo. Kwota dotacji: 5.000,00 zł, 

2. Zabytek wpisany do rejestru zabytków pod nr 1885/A – „Podjęcie uchwały w sprawie przyznania 

dotacji na wymianę stolarki okiennej (część zadania pn. „remont budynku i renowacja elewacji 

budynku mieszkalnego z częścią gospodarczą”) – zabytku w miejscowości Golęczewo” – dotacja 

dotycząca wymiany stolarki okiennej, zabytek w miejscowości Golęczewo. Kwota dotacji: 

3.200,00 zł. 

 

Projekty uchwał zostały rozdane Radnym.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak poinformował, że w sprawie tych dwóch 

zabytków członkowie Komisji udali się na wizję celem poznania sytuacji. Wskazał, że pierwsza 

propozycja dotacji dotyczy budynku mieszkalnego w Golęczewie przy ulicy Dworcowej 40. 

Właściciele wnioskowali o środki na wykonanie projektu w kwocie 13.667,76 zł. Komisja Budżetu, 

Finansów i Rozwoju Gospodarczego zawnioskowała o dotację w wysokości 5.000,00 zł. W drugim 

przypadku dotacja dotyczy budynku w Golęczewie przy ulicy Dworcowej 57. Właściciele 

wnioskowali o środki na wymianę stolarki okiennej w kwocie 6.405,90 zł. Radni oraz Komisja 

Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego zawnioskowała o dotację w wysokości 3.200,00 zł.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie wprowadzenia 

do porządku obrad projektu uchwały w sprawie przyznania dotacji na wykonanie projektu 

budowlanego remontu i przebudowy budynku mieszkalnego jednorodzinnego – zabytku 

w miejscowości Golęczewo. 

Przed rozpoczęciem głosowania o udzielenie głosu zawnioskował Wójt Gminy Suchy Las. 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera zaproponował, by wprowadzając do porządku obrad powyższe 

projekty uchwał Rada wprowadziła je po punktach dotyczących budżetu i Wieloletniej Prognozy 

Finansowej. Wójt wskazał, że podjęcie tych uchwał już w głosowaniu merytorycznym byłoby 

zaciągnięciem zobowiązania bez odpowiedniej zmiany w części finansowej.   

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak wskazał, że dlatego Rada po wszystkich 

punktach dotyczących uchwał odnośnie dotacji na zabytki chce przystąpić do obrad nad zmianą 

budżetu Gminy Suchy Las na rok 2022, by Rada wiedziała o ile musi zwiększyć kwotę w paragrafie. 

Dodał, że jeśli Rada nie wprowadziłaby dwóch zawnioskowanych projektów uchwał dotyczących 

przyznania dotacji na zabytki w Golęczewie to i tak kwota znajdująca się w budżecie nie wystarczy na 

te zabytki, które zostały już rozpatrzone w postaci uchwały. Przewodniczący dodał, że brakuje 

środków między innymi z tego względu, że kwota 4.500,00 zł z zadania lokalnego nie jest jeszcze 

przerzucona do budżetu. Przewodniczący Rady poinformował, że na dzień 31 grudnia 2021 r. 

określono kwotę na zabytki w wysokości 130.000,00 zł, do tej sumy dołożono z dwóch zadań 

lokalnych Osiedla Biedrusko kwoty w wysokości 20.000,00 zł oraz 13.292,00 zł co łącznie dało kwotę 

164.292,00 zł. Przewodniczący podkreślił, że wniosek, który zostanie poddany pod dyskusję 

i głosowanie Rady opiewający na dołożenie do budżetu kwoty 140.000,00 zł na dotacje na zabytki. 

Przewodniczący wskazał, że pomimo dołożenia 140.000,00 zł i tak brakować będzie środków 

finansowych do zabezpieczenia uchwał już podjętych.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że tą kwestię poruszył. Dodał, że gdyby można było 

w tej chwili dać gwarancje dostosowania sumy dotacji wynikających z podjętych uchwał w uchwale 

budżetowej to sprawa byłaby dobra, natomiast procedura nie polega na dawaniu gwarancji przed 

głosowaniem a polega na głosowaniu. Wójt Gminy wskazał, że Rada poddając pod głosowanie jedną 

z uchwał dotyczącą Biedruska, trochę inaczej niż zostało to zaopiniowane na Komisji spowodowała, 

że nastąpiło przekroczenie środków i uchwałę przyjęto bez planu finansowego. Wójt pokreślił, 

że kolejność jest istotna i uważa, że przesuniecie zawnioskowanych dwóch uchwał i przedstawienie 
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przez Panią Skarbnik nowego limitu finansowego na realizacje tych wydatków byłoby załatwieniem 

sprawy. Wójt dodał, że Rada te dwa wskazane punkty przyjęłaby po głosowaniach budżetowych i nic 

by to nie zmieniło. 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak poinformował, że Radni przystąpią 

do wprowadzenia do porządku obrad dwóch uchwał dotyczących przyznania dotacji na zabytki 

i zostaną umieszczone w takiej kolejności, by były procedowane po uchwale zmieniającej budżet 

Gminy Suchy Las na rok 2022 oraz po zmianie Wieloletniej Prognozy Finansowej.   

 

Rada kontynuowała głosowanie nad wprowadzeniem do porządku obrad jako punktu 20 projektu 

uchwały w sprawie podjęcia uchwały w sprawie przyznania dotacji na wykonanie projektu 

budowlanego remontu i przebudowy budynku mieszkalnego jednorodzinnego – zabytku 

w miejscowości Golęczewo. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 13: Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K., Pągowska 

J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 1: Ankiewicz A.  

Projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie za wprowadzeniem 

do porządku obrad jako punktu 21 projektu uchwały w sprawie podjęcie uchwały w sprawie 

przyznania dotacji na wymianę stolarki okiennej (część zadania pn. „remont budynku i renowacja 

elewacji budynku mieszkalnego z częścią gospodarczą”) – zabytku w miejscowości Golęczewo. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 11: Banaszak R., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., 

Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 3: Ankiewicz A., Dudkiewicz J., Hącia Z., 

Projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad. 

 

Nowy porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z sesji Rady Gminy Suchy Las nr XLII/22 z dnia 11 lutego 2022 r. oraz 

nr XLIII/22 z dnia 24 lutego 2022 r. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Złotniki – rejon ulicy Wrzosowej. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na prace rewaloryzacyjne i modernizacyjne 

w zabytkowym parku w Chludowie: remont zabytkowej lodowni (etap I) - zabytku w miejscowości 

Chludowo. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na rewaloryzację parku dworskiego w Chludowie 

(etap IV) - zabytku w miejscowości Chludowo. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na kapitalny remont dachu (etap II) na budynku 

mieszkalnym wielorodzinnym - zabytku w miejscowości Suchy Las. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na wykonanie projektu ścieżki edukacyjnej - etap 

II. Projekt dla zadania inwestycyjnego pt. "Prace renowacyjne i modernizacyjne w zabytkowym 

parku w Chludowie" - zabytku w miejscowości Chludowo. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na remont dachu budynku mieszkalnego - 

wymianę pokrycia dachowego na nową dachówkę karpiówkę - zabytku w miejscowości Chludowo. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na naprawę i zabezpieczenie murów zewnętrznych 

i stropów (część zadania pn. "Remont, rozbudowa, przebudowa wraz ze zmianą sposobu 

użytkowania obory na budynek mieszkalny jednorodzinny") - zabytku w miejscowości Golęczewo. 
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11. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na remont i przebudowę dachu - etap II (część 

zadania pn. "Remont i przebudowa budynku mieszkalnego jednorodzinnego") - zabytku 

w miejscowości Golęczewo. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na roboty budowlane w zakresie remontu dachu, 

zabezpieczenia murów zewnętrznych i wymiany stolarki okiennej (część zadania pn. "remont 

i przebudowa budynku mieszkalnego jednorodzinnego) - zabytku w miejscowości Golęczewo. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na budowę ścieżki o nawierzchni klinkierowej 

(trzeci etap realizacji zadania pn. "Budowa oraz renowacja zabytkowej ścieżki im. ojców 

niepodległości z rewitalizacją stawu dolnego i pośredniego") na terenie parku - zabytku 

w miejscowości Biedrusko. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na renowację elewacji i remont budynku 

mieszkalnego jednorodzinnego z przyległymi budynkami – gospodarczym i garażowym (część 

zadania pn. "remont i przebudowa budynków") - zabytku w miejscowości Golęczewo. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na prace remontowe budynku gospodarczego 

polegające na: uzupełnieniu spoinowania ścian budynku i wykonaniu sufitu z desek - zabytku 

w miejscowości Złotniki. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na remont kapitalny budynku dawnego Zajazdu 

pod Złotą Gwiazdą w Golęczewie oraz przyległej sali tanecznej (etap IV) - zabytku 

w miejscowości Golęczewo. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na remont starego kasyna wojskowego - 

wykonanie i montaż stolarki okiennej i drzwiowej - etap II, zakup i montaż instalacji 

przeciwwłamaniowej oraz zakup i montaż instalacji przeciwpożarowej - zabytku w miejscowości 

Biedrusko. 

18. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2022. 

19. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmian  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej Gminy Suchy Las 

na lata 2022-2035 

20. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na wykonanie projektu budowlanego remontu 

i przebudowy budynku mieszkalnego jednorodzinnego – zabytku w miejscowości Golęczewo 

21. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na wymianę stolarki okiennej (część zadania pn. 

„remont budynku i renowacja elewacji budynku mieszkalnego z częścią gospodarczą”) – zabytku 

w miejscowości Golęczewo 

22. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części działki gruntu 

nr 379/6 w obrębie Suchy Las. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części działki gruntu 

nr 108/7 w obrębie Suchy Las. 

24. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części działek gruntu 

nr 27/93 i 27/111 w obrębie Biedrusko. 

25. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Złotkowie, 

stanowiącej działkę nr 48/11. 

26. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Osłonowego „Korpus Wsparcia Seniorów” 

na rok 2022. 

27. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie 

Suchy Las na lata 2022-2024. 

28. Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu Statutu Gminy Suchy Las. 

29. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Rewizyjnej. 

30. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 

31. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów przewodniczącego i członków zarządu osiedla 

Suchy Las – Wschód. 

32. Informacje:  

• Wójta Gminy,  

• Przewodniczącego Rady Gminy,  

• Przedstawiciela gminy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski,  

• Przewodniczących Komisji Rady.  

33. Interpelacje i zapytania Radnych. 

34. Wolne głosy i wnioski. 
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35. Zamknięcie sesji. 

 

Ad. 18. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2022. 

(01:00:07*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak poprosił o zabranie głosu Skarbnik Gminy 

Suchy Las M. Wojtaszewską.  

Skarbnik Gminy Suchy Las M. Wojtaszewska w imieniu Wójta Gminy Suchy Las zgłosiła 

autopoprawkę do projektu zmiany uchwały w sprawie uchwały budżetowej na rok 2022, 

przedstawionego w materiałach na sesje. Skarbnik wskazała, że autopoprawka z dnia 26 kwietnia br. 

została przesłana do Radnych drogą mailową wraz z objaśnieniami. Dodała, że autopoprawka zawiera 

zadania, które po posiedzeniu Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Wójt Gminy 

Suchy Las zdecydował ująć w zmianie budżetu. Skarbnik Gminy Suchy Las przedstawiła 

autopoprawkę: 

1. wprowadzenie kwoty 50.000,00 zł w dziale infrastruktura sanitacyjna wsi, na zadanie IBI-000-

2022-0042 pn. Złotkowo – projekt kanalizacji sanitarnej w rej. ul. Rodowej, 

2. zdjęcie zadania związanego z dopłatą na zapewnienie ciągłości świadczenia usług w dziale 750 

administracja publiczna, rozdział 75095 Pozostała działalność, paragraf 4150 Dopłaty w spółkach 

prawa handlowego. Wskazała, że na posiedzeniu Komisji oraz w wyjaśnieniach mailowych 

Skarbnik przeprosiła za błąd, który dotyczył wskazania na posiedzeniu komisji, że zadanie to jest 

ujęte w klasyfikacji 60016, natomiast zadane znajdowało się w klasyfikacji 75095. Skarbnik 

podkreśliła, że merytorycznie nie zmienia to faktu, że Wójt Gminy zdejmuje zadanie związane 

z dopłatą na rzecz GCI na zapewnienie ciągłości świadczenia usług dla klientów. 

3. W rozdziale 75818 rezerwy ogólne i celowe w paragrafie 4810 rezerwy umniejszono środki 

o kwotę 4.552,81 zł. Jest to kwota niewydatkowana w 2021 r. przez sołectwo Chludowo w ramach 

zadań lokalnych. Skarbnik wskazała, że w dalszej części autopoprawek będzie to kwota, która 

zostanie przeznaczona na nowe zadanie. 

4. W rozdziale 85412 kolonie i obozy oraz inne formy wypoczynku dzieci i młodzieży szkolnej, 

a także szkolenia młodzieży umniejszono środki o kwotę 2.000,00 zł z uwagi na pomyłkę we 

wskazaniu klasyfikacji przez osobę, która składała wniosek. Skarbnik wskazała, że do tej pory 

Radni zapoznali się ze zwiększeniem o kwotę 37.000,00 zł a powinna być to kwota 35.000,00 zł 

związana z zadaniami dotyczącymi pożytku publicznego i organizacją półkolonii. Wystąpiła 

korekta kwot między klasyfikacjami 85412 a 92695. 

5. W dziale 900 gospodarka komunalna i ochrona środowiska w rozdziale 90004 utrzymanie zieleni 

w miastach i gminach zwiększono środki o 200.000,00 zł na zadanie IRK-000-2021-0011 pn. 

Suchy Las – budowa parku przy ul. Nizinnej. 

6. W dziale 921 kultura i ochrona dziedzictwa w rozdziale 92195 pozostała działalność w zadaniu 

ZLB-CHL-2022-0003 pn. Sołectwo Chludowo – zajęcia integracyjne dla mieszkańców 

zmniejszono środki o 1.597,19 zł zgodnie z wnioskiem Sołectwa Chludowo. Środki te zostały 

przeniesione do działu 926 kultura fizyczna do rozdziału 92601 obiekty sportowe paragrafu 4270 

zakup usług remontowych na zadanie ZLB-CHL-2022-0009 pn. Sołectwo Chludowo – remont 

boiska sportowego przy ul. Kościelnej w Chludowie. Skarbnik wskazała, że łączna kwota środków 

na to zadanie ze środków pozostałych z roku 2021 z rozdziału 75818 oraz wynikających 

z przeniesienia z zajęć integracyjnych z zadania ZLB-CHL-2022-0003 wyniosła 6.150,00 zł 

i zostanie przeznaczona na remont ogrodzenia boiska. 

7. W rozdziale 92695 pozostała działalność poprawka jest związana z poprawką dokonaną 

w rozdziale 85412. Skarbnik wskazała, że w projekcie zmiany budżetu widniała kwota 35.000,00 

zł a powinna być to kwota 37.000,00 zł. Wystąpiła korekta kwot między klasyfikacjami 85412 

a 92695. 

Skarbnik Gminy Suchy Las M. Wojtaszewska poinformowała, że zmiany wskazane 

w autopoprawce Wójta Gminy spowodowały zmniejszenie deficytu bez zmian poziomu dochodów. 

Wskazała, że na tej podstawie wprowadzono zmiany zapisów samej uchwały budżetowej o wskazaną 

kwotę, która pozostała, ponieważ zostały zmniejszone wydatki, zmniejszono w przychodach kwotę 

wolnych środków. 
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Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak spytał Mecenasa czy przeprowadzić 

głosowanie blokowo za całą autopoprawką. 

Mecenas H. Kuligowski potwierdził powyższe. Wskazał, że został złożony wniosek formalny, który  

uzupełni treść projektu uchwały o treść zawartą w autopoprawce jeśli zostanie przyjęty przez Radę.  

Skarbnik Gminy Suchy Las M. Wojtaszewska poinformowała, że decyzją Wójta Gminy jest 

dołączenie do zaproponowanej autopoprawki zwiększenia limitu na dotacje na zabytki o kwotę 

20.000,00 zł. 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak stwierdził, że przed wprowadzeniem 

autopoprawki należy zapisać zwiększenie limitu na dotacje na zabytki. Przewodniczący wskazał, 

że w budżecie w rozdziale 92120 w paragrafie 2720 wpisano zmianę wysokości środków na kwotę 

140.000,00 zł. Przewodniczący spytał czy lepiej zmienić kwotę w budżecie na 160.000,00 zł czy 

wprowadzić autopoprawką Wójta Gminy zwiększenie o 20.000,00 zł do 140.000,00 zł.  

Skarbnik Gminy Suchy Las M. Wojtaszewska zaproponowała, by zapis w projekcie zmiany 

budżetu o zwiększenie 140.000,00 zł pozostał, a autopoprawką dodać zmianę dodatkową zwiększenia 

środków o 20.000,00 zł, której źródłem finansowania będzie rezerwa ogólna. Dodała, że łącznie 

zwiększona zostanie kwota o 160.000,00 zł. 

Mecenas H. Kuligowski dopytał czy Skarbnik Gminy złożyła wniosek o wprowadzenie drugiej 

autopoprawki Wójta czy wszystko mieści się w jednej autopoprawce. Mecenas wskazał, że jeśli 

wszystkie zmiany wprowadzono jako jedną autopoprawkę to należy ją przegłosować, gdyż została 

formalnie złożonym wnioskiem.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak wyraził opinię, że jest to jedna 

autopoprawka.  

Skarbnik Gminy Suchy Las M. Wojtaszewska złożyła wniosek formalny o wprowadzenie 

do autopoprawki Wójta Gminy zwiększenia środków w rozdziale 92120 ochrona zabytków i opieka 

nad zabytkami w paragrafie 2720 dotacje celowe z budżetu na finansowane lub dofinansowanie prac 

remontowych i konserwatorskich obiektów zabytkowych przekazane jednostkom niezaliczanym 

do sektora finansów publicznych o kwotę 20.000,00 zł oraz umniejszenie środków w rozdziale 75818 

rezerwy ogólne i celowe w paragrafie 4810 rezerwa o kwotę 20.000,00 zł.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las T. Sztolcman powtórzył zmianę zawnioskowaną 

przez Skarbnik. Wskazał Radnym by w dziale 758 paragraf 4810 do kwoty zmniejszenia w wysokości 

4.552,81 zł dodali zmniejszenie o kwotę 20.000,00 zł, a w dziale 921 paragraf 2720 zwiększyli kwotę 

o 20.000,00 zł. 

  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie za wprowadzeniem 

do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2022 autopoprawki 

Wójta Gminy Suchy Las. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Autopoprawka została przyjęta. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej Komisji 

Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie opinii 

Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały wprowadzając zmiany, 

o których wcześniej wspomniała Skarbnik Gminny Suchy Las. Zmiany Komisji Budżetu, Finansów 

i Rozwoju Gospodarczego: 
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1. zdjęcie zadania związanego z dopłatą na zapewnienie ciągłości świadczenia usług w dziale 750 

administracja publiczna, rozdział 75095 Pozostała działalność, paragraf 4150 dopłaty w spółkach 

prawa handlowego. Zmiana została wprowadzona autopoprawką Wójta Gminy. 

2. Zdjęcie kwoty 10.000,00 zł z działu 710 działalność usługowa z paragrafu 4300 zakup usług 

pozostałych. Przewodnicząca Komisji wskazała, że zmiana nie znalazła się w autopoprawce 

ponieważ Skarbnik Gminy scaliła dwa zadania, które wcześniej były w uchwale budżetowej 

na 100.000,00 zł to zostało dodane i Rada nie musi zdejmować już środków.  

3. zdjęcie kwoty 260.000,00 zł z działu 750 rozdziału 75075 promocja jednostek samorządu 

terytorialnego, obniżenie kwoty na promocję gospodarczą w dziedzinie transportu z kwoty 

350.000,00 zł do 150.000,00 zł oraz zdjęcie 60.000,00 zł na zakup publikacji w mediach. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

złożyła formalny wniosek o zdjęcie kwot wskazanych w pkt.3. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 

Radny M. Przybylski złożył wniosek o zdjęcie kwoty 15.000,00 zł z klasyfikacji 75095 z paragrafu 

4170 wynagrodzenia bezosobowe na wynagrodzenie za prowadzenie działu sportowego w Gazecie 

Sucholeskiej. Radny wyraził opinię, że lepiej środki przeznaczyć na uprawianie sportu niż na pisanie 

o sporcie. Radny wskazał, że doskonale robią to stowarzyszenia z terenu gminy jak Suchary czy 

RedBox. Radny wskazał, że jest to niepotrzebny wydatek.    

Radny M. Jankowiak kierując wypowiedź do Wójta Gminy poprosił o wyjaśnienie co oznacza 

prowadzenie działu sportowego w Gazecie Sucholeskiej.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera  odpowiedział, że zapis prowadzenia działu sportowego oznacza 

prowadzenie działu sportowego. Wójt wskazał, że wszystkie informacje przesyłane przez 

stowarzyszenia, które bardzo często stanowią materiały promocyjne są umieszczane przez redakcje 

na zasadzie listu od czytelnika. Podkreślił, że chcą podnieść poziom profesjonalnego opisywania 

sportu poprzez uczestniczenie dziennikarza sportowego w wydarzeniach sportowych. Wójt dodał, 

że chcieliby doprowadzić do tego by dziennikarz został zatrudniony bezpośrednio przez redaktora 

naczelnego p. B. Stachowiak by pisał o sporcie. Wójt wskazał, że osoba na to stanowisko, o której 

rozmawiali na posiedzeniu Komisji ma predyspozycje by pisać o sporcie w sposób interesujący. Wójt 

przytoczył słowa Radnej J. Pągowskiej, która wspomniała, że na prasie gmina musi oszczędzać. Wójt 

odnosząc się do tych słów wskazał, że na wszystkim należałoby oszczędzać. Dodał, że wyznaczenie 

osoby to wyznaczenie limitu informacji sportowych, który chciałby aby był w Gazecie Sucholeskiej. 

Wójt podkreślił, że obecnie informacje o sporcie w Gazecie Sucholeskiej opierają się na informacjach 

przesyłanych do gazety. Dodał, że gazecie przyda się urozmaicenie i kolor. Wójt nie zgodził się  

z wnioskiem Radnego M. Przybylskiego o zdjęcie kwoty 15.000,00 zł. Wójt wyraził opinię, że dobre 

pisanie również o sporcie to wartość sama w sobie. Wójt stwierdził, że chcieliby sportem gminnym 

zainteresować nie tylko uczestników projektów sportowych. Dodał, że chcieliby aby o sporcie fajnie 

było poczytać, by była to informacja przyjemna i interesująca dla każdego mieszkańca. Wójt 

podkreślił, że jest to jedyny cel przygotowania zmiany, która zdaniem Wójta podniosłaby i tak wysoką 

jakość Gazety Sucholeskiej. 

 

Radny M. Przybylski poinformował, że podczas obrad Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju 

Gospodarczego zgłosił wniosek, który uzyskał jednogłośnie poparcie członków Komisji dotyczący 

zadania pn. Suchy Las – przebudowa ulic Obornickiej i Fortecznej. Radny wskazał, że chcieliby 

z Radnymi poznać koncepcję, która legła u podstaw sformułowania wniosku budżetowego. Dodał, 

że z informacji uzyskanych od Wójta istnieją trzy koncepcje. Radny M. Przybylski złożył formalny 

wniosek o odłożenie głosowania dotyczącego powyższego zadania i wykreślenie z budżetu zadania 

IBI-000- 2022-0040 w kwocie 400.000,00 zł.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że chciałby aby jego wypowiedź znalazła się 

w protokole by w przyszłości nie czynić zarzutów Wójtowi, że zlecił projekt przebudowy ulicy 

Obornickiej, modernizacji ulicy Fortecznej. Wójt przypomniał zebranym, że są to istniejące ulice więc 

nie jest to wydatek o charakterze stricte inwestycyjnym budowy nowej drogi. Wójt wskazał, 

że zarówno ulica Forteczna jak i ulica Obornicka są drogami publicznymi co w obszarze obecnych 

głosowań na sesji ma duże znaczenie. Wójt wskazał, że różnica między koncepcją przebudowy 
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skrzyżowania ulica Forteczna, a przebudowy dróg w rejonie ulic Forteczna i Obornicka polega na tym, 

że w pierwszym wariancie chcieli przebudowywać skrzyżowanie, a w drugim wariancie 

przebudowywać drogi, jako dwie autonomiczne drogi w tym samym rejonie, bez punktu stykowego 

jakim jest skrzyżowanie, które podlegałoby projektowaniu w pierwszej wersji. Trzecia wersja, którą 

Wójt odrzucił dotyczyłaby zjazdu – lewoskrętu z ulicy Obornickiej do parku handlowego, który 

buduje się u zbiegu ulic Fortecznej i Obornickiej. Wójt wskazał, że jest w kłopocie, ponieważ projekt 

nr 2 jest w Starostwie, gdyż po odrzuceniu projektu nr 1 i uwagach do tego projektu, które złożyło 

Starostwo Powiatowe o czym mówił na posiedzeniu Komisji Budżetu, został zmodyfikowany projekt 

nr 2 i przesłany do Starostwa. Wójt poinformował, że nie wie jaka będzie decyzja wydziału dróg 

w Starostwie Powiatowym. Wójt wyraził opinię, że nie wyobraża sobie by teraz poddawać ocenie 

przez Radę Gminy, koncepcji, która ma zostać skierowana do Starostwa. Wójt kierując wypowiedź 

do Radnych wskazał, że jest to kompetencja urzędnika, który zajmuje się sprawą, a odpowiedzialność 

bierze na siebie Wójt jako organ wykonawczy. Wójt stwierdził, że jeśli Rada Gminy nie zgodzi się 

z koncepcją to ma świadomość, że Rada nie przeznaczy środków i nie będzie przebudowy. Wójt 

podkreślił, że nie może dzisiaj pokazać Radnym jaka będzie organizacja ruchu. Dodał, że może 

uwzględnić w korekcie projektu, która zapewne będzie musiała nastąpić po uwagach starostwa. 

Natomiast Wójt wyraził opinię, że starałby się wspólnie trzymać zasad, że za przygotowanie projektu 

i przesłanie do organu uzgadniającego odpowiada organ wykonawczy. Wójt zakładając, że Rada 

Gminy na sesji zdejmie środki na to zadanie, poinformował Radnych, że pokaże projekt, który będzie 

skierowany do realizacji i wyraził nadzieje, że wtedy Radni kwotę przywrócą. Dodał, że być może 

będzie to inna kwota, może większa, a może mniejsza trudno powiedzieć. Wójt przypomniał 

zebranym, że kwota 400.000,00 zł była przeznaczone na etap I przebudowy czyli na przebudowę pasa 

ulicy Obornickiej bez modernizacji odcinka ulicy Fortecznej. Wójt dodał, że jeśli Radni zostawiliby 

w budżecie na tym zadaniu 400.000,00 zł to jest to bardziej komfortowa sytuacja by wprowadzić to 

w życie, bo dysponując jednocześnie kwotą i dokumentami uzgodnionymi na przebudowę ulicy 

Obornickiej, Wójt mógłby ogłosić przetarg na realizacje. Wójt podkreślił, że dzisiaj nie mając tej 

kwoty jeśli Radni zdejmą ją podczas sesji, Wójt będzie miał dokumenty jeśli uda się uzyskać 

uzgodnienia ale nie będzie miał środków i będzie czekał do następnej sesji na decyzję Rady. Wójt 

wyraził opinię, że kilka tygodni może mieć znaczenie, bo jak wszystkim wiadomo park handlowy 

dosyć szybko się buduje. Wójt wyraził opinię, że nie chcą na dziko na zasadzie lewoskrętu z ulicy 

Obornickiej bez odpowiedniej kieszeni lewo skrętowej i odpowiedniego zabezpieczenia przestrzeni na 

lewoskręt, którego osobiście jest przeciwnikiem, wpuszczać ruch wprost z ulicy Obornickiej na teren 

parku handlowego, a powinna temu służyć ulica Forteczna. Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera 

poprosił Radnych o pozostawienie kwoty 400.000,00 zł w budżecie gminy na zadaniu IBI-000- 2022-

0040. 

 

Radna I. Kożlicka spytała z czego wynika podniesienie kwoty w dziale 600 w zadaniu IBI-000-2022-

0300 z kwoty przed zmianami w wysokości 70.000,00 zł do kwoty 405.000,00 zł. Radna spytała 

z czego wynika tak duża różnica kwoty zaproponowanej do kwoty pierwotnej, zaplanowanej.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera odpowiedział, że kwota wynika wprost z odczytania 

po otwarciu ofert w ogłoszonym przetargu. Wynika z przedstawienia przez Referat Zamówień 

Publicznych ofert, które wpłynęły na realizacje tego zadania. Wójt poinformował, że przyjęli 

najkorzystniejsza ofertę, w tym przypadku najtańszą ofertę, która wpłynęła na przebudowę ulicy 

Zachodniej. Dodał, że wcześniej kwota na przebudowę ulicy Zachodniej została zmodyfikowana 

i zmniejszona do kwoty, która pozwalała pierwotnie tylko i wyłącznie na ściągnięcie zastoisk 

wodnych z pierwszego odcinka ulicy Zachodniej. Wójt wskazał, że odbyła się dyskusja, jednak nie 

pamięta czy miała miejsce na posiedzeniu Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego czy 

na sesji, na której Radni przyznali racje, że działanie polegające tylko na likwidacji jednego zastoiska 

czy budowy kanalizacji deszczowej tylko w odcinku ulicy Zachodniej jest złym rozwiązaniem, 

lepszym rozwiązaniem jest przebudowa docelowa i z tego wynika zwiększenie, które jest wynikiem 

najniższej oferty z sześciu, które zostały złożone.    

 

Radna A. Ankiewicz stwierdziła, że również jest za wycofaniem pozycji przebudowy ulic 

Obornickiej i Fortecznej. Wskazała, że Zarząd Osiedla Suchy Las – Wschód sprzeciwia się takiej 

przebudowie skrzyżowania aby wprowadzić ruch od strony północnej w ulicę Forteczną mijając 
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skrzyżowanie z ulicą Konwaliową. Poinformowała, że robią wszystko by ruch odbywał się ulicą 

Obornicką a dopuszczenie do skrętu z ulicy Obornickiej z ulicą Forteczną spowoduje, że ciąg 

komunikacyjny odbywać się będzie pod szkołą i boiskiem. Radna A. Ankiewicz poinformowała, 

że Zarząd Osiedla Suchy Las – Wschód nie ma nic przeciwko przebudowie ale najpierw należy 

zabezpieczyć szkołę, zabezpieczyć bezpieczeństwo mieszkańców ulicy Jaśminowej, ulicy Leśnej 

i zaproponować rozwiązania, być może dodatkową sygnalizację na ulicy Konwaliowej i Jaśminowej. 

Radna wyraziła opinię, że najpierw trzeba rozpocząć od zabezpieczenia ruchu pod szkołą, pomyśleć 

jak ograniczyć ruch i jak zmusić kierowców do pozostania na ulicy Obornickiej, a później 

przeprowadzić przebudowę skrzyżowania.  

 

Radna J. Pągowska odnosząc się do wypowiedzi Radnej A. Ankiewicz wskazała, że Zarząd Osiedla 

Suchy Las – Wschód wyraźnie wyraził opinię na temat rozbudowy na tym odcinku ulicy Obornickiej 

i Fortecznej. Radna odnosząc wypowiedź do Wójta poinformowała, że Radni nie chcą zadania 

wycofać zupełnie ale i nie wprowadzać złego rozwiązania drogowego a znaleźć rozwiązanie takie, 

by nie otworzyć ulicy Fortecznej. Radna dodała, że nawet jeśli ulica Forteczna nie zostanie otwarta 

to skomunikowanie nowego parku handlowego z ulicą Obornicką i niezrobioną ulicą Konwaliową za 

parkiem handlowym spowoduje, że samochody wyjeżdżające do ulicy Fortecznej nie będą jechać ulicą 

Forteczną do ulicy Obornickiej, a będą jechały prosto do ulicy Konwaliowej przed szkołą i boiskiem. 

Radna stwierdziła, że część kierowców wtłoczy się w osiedle, pojedzie dalej ulicą Jaśminową, 

Strażacką do ulicy Leśnej, na której jest spory ruch i wąskie uliczki. Dodała, że na ulicy Jaśminowej 

i tak jest wzmożony ruch przez ulicę Alejową. Radna podkreśliła, że trzeba zrobić wszystko by 

zabezpieczyć i ograniczyć wtłaczanie ruchu w osiedle a wyprowadzić go na ulicę Obornicką. Radna 

wskazała, że należy również zastanowić się nad zaproponowaniem inwestorowi partycypacji 

w kosztach budowy ulicy Obornickiej i Fortecznej o czym rozmawiano na posiedzeniu komisji. Radna 

stwierdziła, że inwestor kupując nieruchomość wiedział jak wygląda możliwość komunikacji. Dodała, 

że Komisja Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego była za tym by zaproponować inwestorowi 

umowę partycypacyjną.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wyraził zadowolenie ze wspólnego przekonania, że ulice 

Obornicką i Forteczną w miejscach stykowych trzeba przebudować. Wójt stwierdził, że nie chce 

rozpoczynać dyskusji jak powinien wyglądać układ komunikacyjny, czy drogą publiczną pod szkołą 

mogą jechać samochody czy nie. Wójt stwierdził, że nie używałby na razie ostrych określeń jak 

niedopuszczalne, ultra niebezpieczne. Wójt poinformował że nie chcę przepuścić ruchu przez korytarz 

szkolny. Dodał, że wskazują ulicę Konwaliową jako drogę publiczną, którą ruch samochodowy może 

się odbywać. Podkreślił, że ruch w różnych godzinach dnia odbywa się inaczej, wiedzą jak wygląda 

w godzinach szczytu i nie chciałby by wykorzystywać te zjawiska do gorących dyskusji, gdyż ulica 

Konwaliowa jest najnormalniejszą ulicą publiczną gminną tak samo jak ulica Jaśminowa. Wójt 

wskazał, że jeśli Radni chcieliby realizować taką strategię to można przystąpić do zmiany planu 

i wykreślić odcinek ulicy Jaśminowej co wykluczy ucieczkę pojazdów z ulicy Obornickiej w ulicę 

Jaśminową ale wtedy trzeba będzie zjeżdżać w ulicę Młodzieżową. Wójt wyraził opinię, że należy 

optymalnie wykorzystać układ dróg publicznych zwracając uwagę na równomiernie rozłożenie. Wójt 

stwierdził, że jako władze samorządowe nie są winni, że 10 lat temu było 1,12 pojazdu na mieszkańca, 

a dzisiaj są ponad 2 samochody na statystycznego mieszkańca. Wyraził opinię, że przyrost jest 

i będzie następował i muszą znaleźć uniwersalne rozwiązanie. Wójt odniósł się do dofinansowania 

wykonania inwestycji drogowej, partycypacji oraz wykonywania lewoskrętów z ulicy Obornickiej. 

Wójt poinformował, że lewoskręty są przynależne każdemu kto nie ma możliwości dojazdu czy zjazdu 

bezpośrednio z innych dróg serwisowych lub publicznych, które pozwalają na ruch, na obsługę 

działek, na których prowadzi się działalność gospodarczą. Wskazał, że na ulicy Obornickiej 

na odcinku od ulicy Nektarowej do ulicy Fortecznej działa dziewięć podmiotów gospodarczych. 

Każdy z nich po wybudowaniu lewoskrętu z udziałem środków publicznych będzie miał prawo 

wystąpić na tych samych zasadach opierając się o realizację takiego lewoskrętu do gminy jako 

do zarządcy drogi o wykonanie takiego lewoskrętu. Wójt wskazał, że może to doprowadzić 

do korzystnego rozwiązania czyli wprowadzenie trzeciego pasa jako pasa technicznego 

lewoskrętowego od południa i północy. Wójt wskazał, że jeśli takie rozwiązanie okazałoby się 

optymalne to być może byłoby zastosowane. Jednak Wójt zwrócił uwagę na 2,5 metrowe obniżenie 

obarierowane w rejonie firmy SEAT i RENO. Dodał, że są to różnice w układzie trenowym, które 
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można by przeliczyć na miliony złotych. Wójt dodał, że byłaby to inwestycja, która na odcinku od 

ulicy Nektarowej do ulicy Fortecznej kosztowałaby dużo pieniędzy ale przynajmniej w sposób 

uniwersalny, optymalny z korzyścią dla wszystkich podmiotów prowadzących działalność 

gospodarczą. Odnosząc się do wypowiedzi Radnej J. Pągowskiej, że inwestor kupując nieruchomość 

wiedział jak wyglądać będzie komunikacja Wójt wskazał, że inwestor mógł przeanalizować plan 

miejscowy, w którym są wskazane drogi serwisowe. Wójt podkreślił, że świadomie nie realizują dróg 

serwisowych, gdyż uznali, że drogi serwisowe w rejonie Jelonka i Złotnik stanowiłyby układ 

bajpasowy – dodatkowy pas ulicy Obornickiej. Ponadto  zabudowa z lat 80. i 90. na tym odcinku 

szczególnie w rejonie Jelonka jest taka, że odszkodowania, które gmina musiałaby wypłacić 

wielokrotnie przewyższyłyby budowę dróg serwisowych. Wójt dodał, że niektórym firmom 

uniemożliwiłoby to prowadzenie działalności gospodarczej, biorąc pod uwagę nowe standardy 

drogowe, które są zbieżne z wytycznymi z rozporządzenia Ministra Infrastruktury, które dotyczą 

promieni skrętu przy skrzyżowaniach ulicach GP. Zatem ulica Nektarowa miałaby takie wąsy, 

że weszłyby w obiekt jednej z firm, dlatego kiedyś podjęli decyzję by w tej części planów 

miejscowych nie wykonywać a robić to przebudową dróg poprzecznych, a nie budować drogi wzdłuż 

do ulicy Obornickiej.   

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przypomniał zebranym by wypowiedzi 

trwały do  3 minut. 

 

Radny J. Dudkiewicz poinformował, że chciałby się odnieść do kwestii poruszanych zarówno 

na sesji jak i na posiedzeniu Komisji. Radny odniósł się do wypowiedzi Radnej J. Pągowskiej 

dotyczącej potencjalnej partycypacji w kosztach inwestora, który decyduje się na budowę takiego 

parku handlowego. Radny wskazał, że zawodowo się tym zajmuje i wie, że pozwolenie na budowę nie 

mogło być uzyskane jeśli nie było uzgodnień drogowych z inwestorami. Radny wskazał, że projekt 

musiał zdeterminować to rozwiązanie. Dodał, że pewne rzeczy można jeszcze zoptymalizować 

i należy optymalizować na etapie wykonawczym i wskazał, że rozumie, że ta procedura będzie się 

jeszcze toczyła. Odnosząc się do wypowiedzi Radnego M. Przybylskiego, który wskazał, by tą rzecz 

rozpatrywać po analizie projektowych działań Radny J. Dudkiewicz stwierdził, że zastanawia się czy 

na dzisiaj jest to rzeczywiście niezbędne, żeby Rada się dzisiaj nad tym pochylała zanim zobaczą te 

potencjalne rozwiązania. Radny wyraził opinię, że należy przeprowadzić rozmowy z inwestorem na 

ile jest szansa, żeby pozyskać środki w ramach jego inwestycji, gdyż wydaje się, że jest to dosyć 

naturalna droga. Radny J. Dudkiewicz odnosząc się do wypowiedzi Radnej I. Koźlickiej  wskazał, że 

w grudniu przy uchwale budżetowej Rada dyskutowała nad kwotą 70.000,00 zł na zadanie budowy 

ulicy Zachodniej, a na dzień dzisiejszy kwota wzrosła do 400.000,00 zł. Radny spytał czy mimo 

zwiększenia środków nadal jest mowa o tym samym zakresie prac. Spytał czy zakres prac został 

zwiększony i nie można porównywać zakresu między kwotą 70.000,00 zł a 400.000,00 zł.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że pierwotna kwota ok. 250.000,00 zł została 

zmniejszona. Wójt poinformował, że kwota 70.000,00 zł dotyczy wykonania czterdziesto metrowego 

odprowadzenia z rewizją dla wody, która w połowie stała, co było wynikiem realizacji ścieżki 

rowerowo pieszej w ulicy Stefańskiego. Odpływ został zakłócony i pojawiła się propozycja by 

w płytach wyciąć miejsce na studnię, która pozwoliłaby na sprowadzenie wody do kanalizacji 

deszczowej w ulicy Stefana Stefańskiego. Wójt podkreślił, że pełen zakres pracy to przebudowa z płyt 

na kostkę z kanalizacją deszczową.  

 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera odnosząc się do wniosku Przewodniczącej KBFiRG Radnej 

J. Pągowskiej spytał z czego wynika zmniejszenie kwoty na promocję gospodarczą i środki 

transportowe do precyzyjnej kwoty 150.000,00 zł. Wójt podkreślił, że ta kwota nie wystarczy 

na realizację zamiaru i chce zapytać dlaczego zmniejszenie nie jest do kwoty 180.000,00 zł.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

wskazała, że nie wie czy Wójt się pomylił czy źle zapamiętała ale na spotkaniu w gabinecie u Wójta 

padła kwota 118.000,00 zł.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że mówił o kwocie 180.000,00 zł. Wskazał, 

że rozumie, że wniosek jest nawiązaniem do wypowiedzi Wójta a nie wynikiem analizy 

przeprowadzonej przez Przewodniczącą Komisji. Podkreślił, że mówił o kwocie 180.000,00 zł. 
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Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

spytała czy chodzi o kwotę 170.000,00 zł czy 180.000,00 zł.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że kwoty 170.000,00 zł ani na spotkaniu, ani 

na sesji, ani razu nie wymienił. Wójt podkreślił, że mówił o kwocie 180.000,00 zł.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

zaproponowała zmianę złożonego wniosku poprzez zawnioskowanie o obniżenie kwoty na promocję 

gospodarczą w dziedzinie transportu z kwoty 350.000,00 zł do 180.000,00 zł, poprzez zdjęcie 

230.000,00 zł.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia 

wniosku Radnego M. Przybylskiego o wykreślenie z budżetu zadania nr IBI-000-2022-0040 

pn. „Suchy Las – przebudowa ul. Obornickiej, modernizacja ul. Fortecznej” w kwocie 400.000,00 zł. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Wniosek został przyjęty. Zadanie zostało wykreślone. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia 

wniosku Przewodniczącej KBFiRG Radnej J. Pągowskiej o zdjęcie kwoty 230.000,00 zł w rozdziale 

75075 w paragrafie 4300 zakup usług pozostałych. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Wniosek został przyjęty. Środki zostały zmniejszone. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia 

wniosku Radnego M. Przybylskiego o zdjęcie kwoty 15.000,00 zł z klasyfikacji 75095 z paragrafu 

4170 wynagrodzenia bezosobowe na wynagrodzenie za prowadzenie działu sportowego w Gazecie 

Sucholeskiej. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 9: Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Łączkowski K., Pągowska J., Przybylski M., Radzięda 

J., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 5: Ankiewicz A., Jankowiak M., Koźlicka I., Prycińska W., Rozwadowski R., 

Wniosek został przyjęty. Środki zostały zmniejszone. 

 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wyraził ubolewanie nad decyzją Rady, która dotyczyła 

zmniejszenia środków na wynagrodzenie za prowadzenie działu sportowego w Gazecie Sucholeskiej. 

Wójt wskazał, że nie zabierał wcześniej głosu ponieważ uważał, że Rada będzie chciała zachować 

to co się sprawdzało przez wiele lat. Dodał, że wszyscy zebrani wiedzą jaki to może przynieść skutek 

w miesiącach zakończenia współpracy z gazetami zewnętrznymi. Dodał, że współpracowali wiele lat 

i uważał, że taki model komunikacji z mieszkańcami się sprawdzał. Tym bardziej, że gazeta urzędowa 

zawsze będzie musiała pilnować urzędowego reżimu, a pozostałe gazety działające na rynku gminnym 

mają różny profil, różnie są wydawane i dystrybuowane. Wójt podkreślił, że dlatego przekazywanie 

ważnych informacji jest w interesie zebranych. Ponadto wyraził opinię, że ten model się sprawdził, 

a poszukiwanie innego rozwiązania oczywiście jest możliwe, być może potrzebne ale powinno 
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odbywać się bez ryzyka utraty tego co jest realizowane. Wyraził ubolewanie, że równolegle Radni nie 

szukają innego rozwiązania zwłaszcza w trudnych czasach dla gazet. Wójt podkreślił, że informacja 

zwłaszcza w ostatnich miesiącach okazuje się potrzebna zebranym, mieszkańcom oraz gościom 

z zagranicy. Wójt wyraził nadzieje, że w najbliższym czasie uda się wrócić do tego tematu i znaleźć 

korzystne rozwiązanie nie tylko dla satysfakcji frakcyjnej, grupowej czy politycznej ale również 

z korzyścią dla mieszkańców.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak poinformował, że Rada jest otwarta na 

rozmowy. 

 

Z uwagi na brak dalszych głosów i uwag Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2022 z przyjętymi zmianami. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została podjęta i nadano jej numer XLV/512/2022 

 

 

Ad. 19. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmian  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej Gminy Suchy 

Las na lata 2022-2035. (01:49:13*) 

Skarbnik Gminy Suchy Las M. Wojtaszewska złożyła wniosek o wprowadzenie autopoprawki 

Wójta Gminy Suchy Las do przekazanego Radnym projektu zmian w przedsięwzięciach 

w Wieloletniej Prognozie Finansowej dotyczącej zadania „Dokumentacja projektowa budowy 

wiaduktu w ciągu ulicy Sucholeskiej”. Skarbnik Gminy wskazała, że zgodnie z załączonym pismem 

z Urzędu Miasta Poznania, które zostało mailowo przekazane Radnym wraz z autopoprawką, Biuro 

Koordynacji Projektów i Rewitalizacji Miasta zawnioskowało o przeniesienie przedsięwzięcia 

do kategorii wydatków, które są dofinansowywane ze środków Unii Europejskiej. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie za wprowadzeniem 

autopoprawki Wójta Gminy Suchy Las do projektu uchwały w  sprawie  zmian  Wieloletniej  

Prognozy  Finansowej Gminy Suchy Las na lata 2022-2035, polegającej na przeniesieniu 

przedsięwzięcia w WPF dotyczącego zadania wykonania dokumentacji projektowej budowy wiaduktu 

w ciągu ulicy Sucholeskiej do kategorii wydatków dofinansowywanych ze środków Unii Europejskiej.  

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Łączkowski K., 

Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Autopoprawka została przyjęta. 

Podczas głosowania była nieobecna Radna I. Koźlicka.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej Komisji 

Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie opinii 

Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja nie opiniowała projektu uchwały z uwagi na pośpiech wynikający 
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z wizytacji zabytków na terenie gminy. Przewodnicząca dodała, że Komisja skierowała zapytanie do 

Skarbnik Gminy odnośnie sprawdzenia w przedsięwzięciach bieżących w pkt. b) zwiększenia 

nakładów na umowy dzierżawy wieloletnie o kwotę łączną 1.281.873,70 zł, które zostało wyjaśnione 

przez Panią Skarbnik drogą mailową.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Z uwagi na brak dalszych głosów i uwag Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w  sprawie  zmian  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej Gminy Suchy Las na lata 2022-2035 

z przyjętymi zmianami. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Łączkowski K., 

Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., 

Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została podjęta i nadano jej numer XLV/513/22. 

Podczas głosowania nieobecna była Radna I. Koźlicka.  

  

 

Ad. 20. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na wykonanie projektu budowlanego 

remontu i przebudowy budynku mieszkalnego jednorodzinnego – zabytku w miejscowości 

Golęczewo (01:53:00*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak poinformował, że projekt został 

wprowadzony na sesji do porządku obrad natomiast na posiedzeniu Komisji Porządku Publicznego, 

Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych Radni rozmawiali o dwóch wnioskach o udzielenie 

dotacji, które mogą się pojawić. Przewodniczący Rady dodał, że Komisja nie obradowała nad 

projektem zatem otwiera dyskusję.   

 

Radny J. Dudkiewicz stwierdził, że w przekazanych dokumentach nie załączono uzasadnienia 

a chciałby je poznać.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak wskazał, że uchwała nie ma uzasadnienia ale 

będzie ono podobne do uzasadnień przy poprzednich projektach uchwał dotyczących przyznania 

dotacji na zabytki, które na sesji zostały podjęte. Przewodniczący dodał, że Radni, którzy uczestniczyli 

w posiedzeniu Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego oraz odwiedzili 

wnioskodawców w Golęczewie zobaczyli jak sytuacja wygląda i jest to największe uzasadnienie 

do podjęcia uchwał. Przewodniczący dodał, że pomoc ze strony Rady jest wskazana.  

Radny J. Dudkiewicz wskazał, że jego wypowiedź dotyczy dotacji na kwotę 3.200,00 zł. Radny 

spytał o jaką kwotę wnioskowali właściciele.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak wskazał, że Rada rozpoczęła dyskusję 

o dotacji na kwotę 5.000,00 zł. Wskazał, że kwota na projekt wyniosła 13.667,76 zł. Pan Wójt 

zaproponował kwotę dotacji w wysokości 0 zł, dlatego też projekt uchwały nie został sporządzony. 

Dodał, że propozycją grupy Radnych uczestniczącej w rozpatrywaniu wniosków w terenie jest 

na kwotę 5.000,00 zł. 

Radna A. Ankiewicz wskazała, że również chciała spytać o uzdatnienie. Wskazała, że gdyby 

uzasadnienie było dołączone to byłaby w nim opisana pełna treść, jaki procent dotacji został 

uwzględniony etc.   

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak wskazał, że wszelkie informacje były 

zawarte w prezentacji między innymi udział procentowy czy wnioskowana kwota. Przewodniczący 

poinformował, że koszt prac objęty wnioskiem wynosi 13.667,76 zł. Wnioskowana kwota dotacji 
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wynosi 100%, czyli 13.66776 zł. Proponowana kwota, którą proponuje Wójt Gminy 0 zł. Procentowy 

udział dotacji przy kwocie 5.000,00 zł wynosi 36,8 %.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera stwierdził, że każda taka dyskusja zwłaszcza nad tak ważnym 

tematem jak dotacje do remontów zabytków na terenie gminy ma przedmiotowe znaczenie, a w tej 

kwestii chodzi o środki finansowe. Dodał, że z każdej sytuacji można wyciągać wnioski i jest to dobry 

przykład by przypomnieć by zachować współpracę, zaufanie i uszanować kompetencje w jakich 

zebrani działają. Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że gdyby Przewodniczący Rady 

Gminy Suchy Las R. Banaszak nie występował bezpośrednio do Kierownika Referatu Informacji 

Przestrzennej i Architektury, a do Wójta Gminny jako autora uchwał to dzisiaj zebrani uniknęliby tej 

dyskusji braku pieczątek, uzasadnień i podpisu osób, które przygotowywały uchwały. Wójt 

poinformował, że zwiększając kwotę więcej niż dwukrotnie dał dowód na to, że jeżeli chodzi 

o ochronę zabytków to wszyscy, Rada i Wójt są pozytywnie nastawieni. Wójt podkreślił, 

że wystarczyło przesłać tabelkę z komisji, wystąpić z krótkim wnioskiem i Wójt by te projekty uchwał 

przygotował i przedstawił na sesji ze zmienionym limitem oraz ze wszystkim co Rada na sesji 

dodatkowo musiała przeprowadzić. Ponadto dodał, że organem przeprowadzającym procedurę 

w ramach limitu określonego przez Rade, w oparciu o zasady określone przez Rade jest Wójt Gminy. 

Wójt odnosząc się do tych dwóch wniosków poinformował dlaczego był przeciwny przyznaniu 

dotacji, gdyż być może jest to powód pominięcia przez Przewodniczącego Rady, Wójta 

w przygotowywaniu projektów uchwał. Pierwszy wniosek to projekt, który jeśli podlegałby 

dofinansowaniu to powinien mieć jasno określony zakres rzeczowy. Jeśli projekt nie ma jasno 

określonego zakresu rzeczowego i nie ma kosztorysu to zakres rzeczowy powinien być pierwszym 

krokiem bez dotacji. Dopiero na podstawie tego projektu, wnioskodawca będzie mógł oszacować 

i złożyć wniosek o dotacje. Wójt podkreślił, że tak to powinno wyglądać. Dodał, że nie powinno się 

ścigać by jak najwięcej w pierwszym etapie koncepcji, projektu rozdawać środki, a motywować do jak 

najlepszych skutków wyniku wykonywania projektu. Odnośnie drugiego wniosku dotyczącego 

wymiany okna, uznali że jest to korekta detaliczna, nie jest to remont sam w sobie a wymianą jednego 

okna zatem jest wymianą części solarki. Wójt podkreślił, że nie chcieli stworzyć precedensu, jeśli 

Rada zdecyduje inaczej to ok. Wójt ponownie wskazał, że nie chcieli stworzyć precedensu, 

że naprawy, wymiany drobnych detalicznych elementów w budynku zabytkowym również są 

finansowane, bo na tej samej zasadzie można by wymienić zamek, dzwonek czy rynnę. Wójt 

podkreślił, że musi to być remont, który jest wynikiem projektu i w szerszym ujęciu część może 

sfinansować gmina, dlatego przy tych wnioskach były kwoty 0 zł.  

Radny R. Banaszak stwierdził, że czuje się winny, ponieważ ktoś musi. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że w sprawie okna chciałaby wyjaśnić, że wcześniej już były dotacje na wymianę 

stolarki. Przewodnicząca Komisji zgodziła się z Wójtem Gminy, że nie można zwiększać kwot 

w nieskończoność. Podkreśliła, że okna w tym budynku już były wymieniane ale właścicielka 

otrzymała mniejsze dotacje, etapowała prace i na koniec jedno okno zostało i aby zakończyć remont 

tego zabytku Rada chciała znaleźć te środki i zamknąć wymianę okien w tym domu. Radna wskazała, 

że etapowanie pojawia się w wielu zabytkach i tak jak Wójt wspomniał największe dotacje dotyczą 

remontów dachów co ciężko jest podzielić. Dodała, że dachy na zabytkach są tak skomplikowane 

czasami, że nie da się tego dzielić etapowo i właściciele zbierają środki i wnioskują o dotacje z gminy.  

Przewodnicząca Komisji wskazała, że należy pomóc właścicielom wymienić okno by zakończyć 

remont jednego zabytku.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak wskazał, że może projekty uchwał nie są 

do  końca doskonałe ale smutne jest to, że nikt z pracowników urzędu nie przeprowadził wizji lokalnej 

w terenie, nie zrobił tego co Radni jako członkowie poszczególnych komisji zrobili, bo w czasie wizji 

lokalnych pojawiają się problemy, które są na miejscu. Przewodniczący wskazał, że niejednokrotnie 

remonty do przeprowadzenia są znacznie droższe niż środki, które Rada Gminy przyznaje w formie 

dotacji i właściciele nie skorzystają z tych środków bo będzie ich zbyt mało by rozpocząć prace.   

Radna J. Radzięda z uwagi na nieobecność Mecenasa spytała Sekretarza Gminy Suchy Las 

M. Kołodziejczaka czy Rada może głosować uchwały, które nie są sprawdzone przez radcę prawnego.  

Sekretarz Gminy Suchy Las M. Kołodziejczak wskazał, że Mecenas Kuligowski odpowie w sposób 

bardziej profesjonalny, natomiast według jego wiedzy i zapisów statutu wynika, że nie do końca Rada 
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może poddać pod głosowanie takie projekty uchwał. Sekretarz podkreślił, że statut wyraźnie określa 

co powinien zawierać projekt uchwały i powinien zawierać opinię radcy prawnego. 

 

Z uwagi na powrót na salę sesyjną Mecenasa H. Kuligowskiego Przewodniczący Rady Gminy Suchy 

Las R. Banaszak powtórzył pytanie Radnej J. Radziędy i spytał Mecenasa czy omawiane dwa projekty 

uchwał, które nie zostały sprawdzone przez radcę prawnego mogą być procedowane na sesji. 

 

Mecenas H. Kuligowski poinformował, że w jego ocenie błąd formalny jest właśnie usuwany 

podczas dyskusji i wprowadzenia do protokołu z obrad uzasadnienia tego co powinna zawierać 

uchwała. Mecenas zwrócił uwagę, że jest to procedura Rady, która ma pomóc w przyjmowaniu 

uchwał. Mecenas wyraził opinię, że jeśli Rada głosuje za zmianą porządku obrad z tymi uchwałami to 

rozumie, że Radni zdają sobie sprawę, że uchwała wszystkich formalności nie zawiera. Mecenas 

stwierdził, że nie wpłynie to na ważność uchwały ale rozumie, że w trakcie dyskusji Radni uzupełniają 

to co nazywa się uzasadnieniem. Dodał, że uchwała nie ma opinii prawnej natomiast można zarządzić 

przerwę,  podczas której wyda opinię prawną ale prosi na przyszłość nie przedstawiać uchwał bez 

opinii na sesji. 

Przewodniczący Rady Gminu Suchy Las R. Banaszak stwierdził, że Rada ma dwie możliwości. 

Może dwa projekty uchwał odłożyć w czasie do następnej sesji, gdyż środki finansowe 

są zabezpieczone w budżecie bądź ogłosić przerwę, na której Mecenas zapozna się z projektami 

uchwał i wyda opinię.  

Radna A. Ankiewicz zaproponowała by przenieść dwa omawiane projekty uchwał na kolejną sesję. 

Wskazała, że nic się nie stanie a w obecnej sytuacji budują precedens przy przystępowaniu do każdej 

innej uchwały bez uzasadnienia, bez sprawdzenia. Radna A. Ankiewicz złożyła wniosek 

o przeniesienie procedowania dwóch projektów uchwał: „uchwały w sprawie przyznania dotacji 

na wykonanie projektu budowlanego remontu i przebudowy budynku mieszkalnego jednorodzinnego – 

zabytku w miejscowości Golęczewo” oraz „uchwały w sprawie przyznania dotacji na wymianę stolarki 

okiennej (część zadania pn. „remont budynku i renowacja elewacji budynku mieszkalnego z częścią 

gospodarczą”) – zabytku w miejscowości Golęczewo” na kolejną sesję.  

Radna W. Prycińska stwierdziła, że należy podjąć uchwały na obecnej sesji i zamknąć sprawę 

dotacji na zabytki. Poinformowała, że Radni byli na komisjach, spotykali się z właścicielami 

nieruchomości, którzy mają dosyć spory problem. Radna wskazała, że nie są to ogromne kwoty, 

a jednak właściciele nieruchomości nie posiadają ich żeby naprawić sobie chociażby jedno okno. 

Radna wyraziła opinię, że nic złego się nie stanie i ogromny precedens nie powstanie jeśli Rada podda 

pod głosowanie te dwa projekty uchwał. Dodała, że właściciele muszą zamówić materiały, czas goni 

by następnie rozliczyć się z pieniędzy. Radna kierując wypowiedź do pozostałych Radnych poprosiła 

by w dniu sesji zakończyć sprawę.   

Radny M. Przybylski poparł Radną W. Prycińską. Wskazał, że temat należy załatwić kompleksowo. 

Wskazał, że wiele projektów uchwał Rada ma już za sobą. Radny zaapelował do Przewodniczącego 

Rady Gminy Suchy Las R. Banaszaka o zarządzanie i wydłużenie przerwy by Mecenas mógł 

sprawdzić projekty uchwał.  

Radna A. Ankiewicz w związku z wolą Radnych wycofała wniosek.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził przerwę. 

 

PRZERWA (02:31:50*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zakończył przerwę i przekazał głos 

Mecenasowi H. Kuligowskiemu.  

Mecenas H. Kuligowski poinformował, że dwa projekty uchwał opiniuje pozytywnie. Pod względem 

prawnym wniósł o zmianę publikatora ustawy o ochronie zabytków i opiece nad zabytkami 

na Dziennik Ustaw z 2022 roku, pozycja 840, zarówno w jednej i drugiej uchwale. 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak wskazał, że w poprzednich uchwałach 

dotyczących zabytków zapisany był poprzedni publikator i czy ma to wpływ na uchwały. 
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Mecenas H. Kuligowski wskazał, że te uchwały już zostały podjęte i zasugerował by nic nie 

zmieniać. Mecenas wskazał, że nie sprawdził kiedy dziennik uchwał był zmieniony, być może między 

opiniowaniem projektów a sesją. 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak poprosił Radnych by w drugim wierszu 

jednego i drugiego projektu uchwały dokonać zmiany publikatora na dziennik uchwał z 2022 roku, 

pozycja 840 zamiast pozycji 710.  

 

Z uwagi na brak głosów i uwag Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zamknął 

dyskusję. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie przyznania dotacji na wykonanie projektu budowlanego remontu i przebudowy 

budynku mieszkalnego jednorodzinnego – zabytku w miejscowości Golęczewo 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 13: Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K., Pągowska 

J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 1:  Ankiewicz A.,  

Uchwała została podjęta i nadano jej numer XLV/514/2022 

 

 

Ad. 21. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na wymianę stolarki okiennej (część 

zadania pn. „remont budynku i renowacja elewacji budynku mieszkalnego z częścią 

gospodarczą”) – zabytku w miejscowości Golęczewo (02:35:18*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak wskazał, że Mecenas H. Kuligowski zwrócił 

uwagę na publikator projektu uchwały. Dodał, że dotacja opiewa na kwotę 3.200,00 zł. 

Przewodniczący otworzył dyskusję ale z uwagi na brak głosów i uwag zamknął dyskusję.   

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie przyznania dotacji na wymianę stolarki okiennej (część zadania pn. „remont 

budynku i renowacja elewacji budynku mieszkalnego z częścią gospodarczą”) – zabytku 

w miejscowości Golęczewo. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 12: Banaszak R., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska 

W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 2:  Ankiewicz A., Dudkiewicz J., 

Uchwała została podjęta i nadano jej numer XLV/515/2022 

 

 

Ad. 22. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części 

działki gruntu nr 379/6 w obrębie Suchy Las. (02:36:42*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej Komisji 

Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie opinii 

Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja nie opiniowała projektu uchwały. Wskazała, że uchwała dotyczy 

wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy dotyczącej gruntu przy górce saneczkowej w Suchym 

Lesie, na którym posadowiono kontener usługowy, w którym sprzedawane będą słodkości.   

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
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Radna W. Prycińska zachęciła Radnych do głosowania za podjęciem uchwały. Wyraziła opinię, 

że jest to niezbędny element po tej stronie Suchego Lasu.  

 

Z uwagi na brak dalszych głosów i uwag Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części działki gruntu nr 379/6 

w obrębie Suchy Las. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została podjęta i nadano jej numer XLV/516/2022 

 

 

Ad. 23. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części 

działki gruntu nr 108/7 w obrębie Suchy Las. (02:39:00*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej Komisji 

Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie opinii 

Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja nie opiniowała projektu uchwały. Wskazała, że uchwała dotyczy 

wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy dotyczącej gruntu stanowiącego działkę drogową, 

kontynuację nieprzebitej ulicy Poprzecznej w Suchym Lesie. Działka znajduje się pomiędzy 

nieruchomościami dzierżawców, którzy chcą zawrzeć kolejną umowę.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Z uwagi na brak dalszych głosów i uwag Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części działki gruntu nr 108/7 

w obrębie Suchy Las. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została podjęta i nadano jej numer XLV/517/2022 

 

 

Ad. 24. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części 

działek gruntu nr 27/93 i 27/111 w obrębie Biedrusko. (02:40:35*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej Komisji 

Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie opinii 

Komisji na temat projektu uchwały.  
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Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja nie opiniowała projektu uchwały. Wskazała, że uchwała dotyczy 

wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy dotyczącej stawów w miejscowości Biedrusko, które 

zostaną przekazane na mocy umowy dzierżawy do zarządzania przez spółkę komunalną ZGK.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 

Radny K. Łączkowski zawnioskował do Radnych o głosowanie za podjęciem uchwały. Wskazał, 

że przyjęcie uchwały i podpisanie umowy dzierżawy zakończy okres niesnasek miejscowych 

wędkarzy. Dodał, że jest to salomonowe rozwiązanie, które nie wszystkich zadowoli ale na ten 

moment przy regulaminie określonym przez ZGK nastąpi zgoda.  

 

Z uwagi na brak dalszych głosów i uwag Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części działek gruntu nr 27/93 

i 27/111 w obrębie Biedrusko. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K., 

Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman 

T.,  

Przeciw – 1: Hącia Z., 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została podjęta i nadano jej numer XLV/518/2022 

 

 

Ad. 25. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej 

w Złotkowie, stanowiącej działkę nr 48/11. (02:43:08*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej Komisji 

Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie opinii 

Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja nie opiniowała projektu uchwały. Wskazała, że uchwała dotyczy 

wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie przetargu ograniczonego działki nr 48/11, położonej pomiędzy 

firmą BOWA oraz firmą Glass-Decor. Przetarg zostanie ograniczony i skierowany do właścicieli 

działek sąsiadujących z działką nr 48/11. Przewodnicząca wskazała, że cena wywoławcza ustalona 

w oparciu o opinię rzeczoznawcy wynosi 660.000,00 zł netto, która stanowić będzie spory dochód 

w budżecie gminy.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 

Radna A. Ankiewicz wskazała, że należy sprawdzić czy działka ma dojazd z ulicy publicznej.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

wskazała, że działka nie ma bezpośredniego dojazdu natomiast od strony ulicy Lipowej znajduje się 

wąska działka prowadząca do drogi publicznej ulicy Lipowej.  

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński wskazał, że kwestia dostępu została wyjaśniona 

przez Radną J. Pągowską.  

 

Z uwagi na brak dalszych głosów i uwag Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    
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Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Złotkowie, stanowiącej 

działkę nr 48/11. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 13: Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K., Pągowska 

J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 1: Ankiewicz A., 

Uchwała została podjęta i nadano jej numer XLV/519/2022 

 

 

Ad. 26. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Osłonowego „Korpus Wsparcia 

Seniorów” na rok 2022. (02:46:47 *) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej Komisji 

Kultury, Oświaty, Sportu i Spraw Społecznych Radnej J. Radziędzie w celu przedstawienie opinii 

Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Spraw Społecznych Radna J. Radzięda 

poinformowała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Z uwagi na brak dalszych głosów i uwag Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie przyjęcia Programu Osłonowego „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2022. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została podjęta i nadano jej numer XLV/520/2022 

 

 

Ad. 27. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny 

w Gminie Suchy Las na lata 2022-2024. (02:48:10*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej Komisji 

Kultury, Oświaty, Sportu i Spraw Społecznych Radnej J. Radziędzie w celu przedstawienie opinii 

Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Spraw Społecznych Radna J. Radzięda 

poinformowała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt programu. Wskazała, 

że Dyrektor OPS dokładnie omówiła przebieg programu w poprzednich latach, bieżącą sytuację 

i plany na kolejne lata.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Z uwagi na brak dalszych głosów i uwag Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Suchy Las na lata 

2022-2024. 
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Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została podjęta i nadano jej numer XLV/521/2022 

 

 

Ad. 28. Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu Statutu Gminy Suchy Las. 

(02:49:43*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak poinformował, że jako były Przewodniczący 

Komisji Statutowej Doraźnej pozwolił sobie sprawdzić czy wszystkie poprawki wniesione przez 

Komisje oraz wnioski w tekście jednolitym występują. Przewodniczący podkreślił, że żadne 

rozbieżności nie występują, wszystkie przypisy są. Podziękował za przygotowanie tekstu Sekretarzowi 

Gminy Suchy Las M. Kołodziejczakowi i zarekomendował przyjęcie statutu by przygotować 

go w formie książkowej dla Radnych.  

 

Radny Z. Hącia wyraził opinię, że w regulaminie Rady Gminy w rozdziale 4 w §14 zaproponowany 

zapis jest niedorzeczny. Radny odczytał zapis: „1. Zapytania składa się w sprawach aktualnych 

problemów Gminy a także w celu uzyskania informacji o stanie faktycznym konkretnej sprawy. 2. 

zapytania formułuje się pisemnie na ręce Przewodniczącego. 3. Odpowiedzi na zapytania udzielane są 

w terminie 14 dni od daty ich otrzymania”. Radny stwierdził, że w trakcie sesji może złożyć 

zapytanie.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak nie zgodził się z przedmówcą. Wskazał, 

że każdy Radny ma prawo do złożenia interpelacji i zapytania. Dodał, że statut objaśnia jak należy 

rozumieć zapytanie a jak interpelację.  

Radny Z. Hącia stwierdził, że jeśli podczas wolnych głosów i wniosków zgłosi zapytanie do Wójta 

Gminy to nie otrzyma odpowiedzi dopiero po 14 dniach, a od razu.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak nie zgodził się z przedmówcą. Wskazał, 

że określone w statucie zapytania dotyczą zapytań formalnych złożonych w formie pisemnej na ręce 

Przewodniczącego Rady Gminy, na które udziela odpowiedzi Wójt w formie pisemnej w terminie 14 

dni od daty wpływu. Przewodniczący podkreślił, że wszystkie zapytania jak i interpelacje znajdują się 

na bip. Podkreślił, że taką formę przyjęła Komisja Doraźna  

Radny Z. Hącia wskazał, że w 31 punkcie obrad sesji znajdują się informacje o wolnych głosach 

i wnioskach a nie zapytania, które należy traktować inaczej niż wolne głosy i wnioski.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przedstawił procedurę Radnemu Z. Hąci 

na przykładzie zapytania złożonym przez Radnego R. Banaszaka.  

Sekretarz Gminy Suchy Las M. Kołodziejczak podziękował p. Dorocie Majchrzak oraz p. Mecenas 

K. Augustyniak za pomoc przy redagowaniu dokumentu. Sekretarz wskazał, że do tekstu jednolitego 

nie można wprowadzać żadnych zmian, ponieważ jest to treść już podjęta i nawet Radni nie mogą tych 

zmian wprowadzić. Sekretarz wskazał, że podjęcie uchwały jest kwestią czysto formalną podjęcia 

tekstu jednolitego, a różnica między zapytaniami a wolnymi głosami została wyjaśniona przez 

Przewodniczącego Rady Gminy Suchy Las. 

 

Z uwagi na brak dalszych głosów i uwag Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu Statutu Gminy Suchy Las. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 
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Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K., 

Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman 

T.,  

Przeciw – 1: Hącia Z., 

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została podjęta i nadano jej numer XLV/522/2022 

 

 

Ad. 29. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Rewizyjnej. (02:56:22*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak poinformował, że projekt uchwały nie był 

opiniowany przez żadną Komisję. Przewodniczący poprosił o zabranie głosu przez 

Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Suchy Las T. Sztolcmana.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las T. Sztolcmana wskazał, że specyfika Komisji 

Rewizyjnej jest taka, że każdy z klubów powinien mieć swojego reprezentanta w komisji. W związku 

z powyższym zaproponował kandydaturę Radnej Iwony Koźlickiej na członka Komisji Rewizyjnej 

jako Radnej z Klubu Niezależnych Radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak wskazał, że w związku z rezygnacją z bycia 

członkiem i Przewodniczącym Komisji Rewizyjnej, którą złożył Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Suchy Las T. Sztolcman skład Komisji należy uzupełnić ze składu klubu. Dodał, że skład Komisji 

Rewizyjnej musi liczyć 5 osób. Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las spytał Radną Iwonę Koźlicką 

czy wyraża chęć dołączenia do składu osobowego Komisji Rewizyjnej. 

Radna I. Koźlicka wyraziła zgodę.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zawnioskował o wprowadzenie do projektu 

uchwały kandydatury Radnej Iwony Koźlickiej jako nowego członka Komisji Rewizyjnej.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie uzupełnienia 

projektu uchwały o wpis kandydatury Radnej Iwony Koźlickiej jako nowego członka Komisji 

Rewizyjnej.  

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0.  

Kandydatura została przyjęta. Projekt uchwały został uzupełniony. 

 

Z uwagi na brak dalszych głosów i uwag Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Rewizyjnej z przyjętymi zmianami. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została podjęta i nadano jej numer XLV/523/2022 
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Ad. 30. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. (03:00:23*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak wskazał, że Komisja Rewizyjna nie ma 

Przewodniczącego Komisji zatem należy dokonać wyboru przewodniczącego. Przewodniczący Rady 

Gminy Suchy Las poprosił zebranych o zgłaszanie kandydatur na pełnienie powyższej funkcji. 

Przypomniał, że w skład Komisji Rewizyjnej wchodzą: Radna Iwona Koźlicka, Radny Michał 

Przybylski, Radny Maciej Jankowiak, Radny Jarosław Dudkiewicz, Radna Joanna Pągowska.  

Radna J. Pągowska zgłosiła kandydaturę Radnej Iwony Koźlickiej na objęcie stanowiska 

Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak spytał Radną Iwonę Koźlicką czy wyraża 

zgodę na kandydowanie na pełnienie funkcji Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej. 

Radna I. Koźlicka wyraziła zgodę.   

 

Z uwagi na brak dalszych kandydatur Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak 

zawnioskował o wprowadzenie do projektu uchwały kandydatury Radnej Iwony Koźlickiej 

na pełnienie funkcji Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie uzupełnienia 

projektu uchwały o wpis kandydatury Radnej Iwony Koźlickiej jako Przewodniczącej Komisji 

Rewizyjnej.  

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0.  

Kandydatura została przyjęta. Projekt uchwały został uzupełniony. 

 

Z uwagi na brak dalszych głosów i uwag Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej z przyjętymi zmianami. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 13: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Łączkowski K., 

Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman 

T.,  

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 1: Koźlicka I., 

Uchwała została podjęta i nadano jej numer XLV/524/2022 

 

 

Ad. 31. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów przewodniczącego i członków 

zarządu osiedla Suchy Las – Wschód. (03:04:47*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak poinformował, że projekt uchwały nie był 

opiniowany. Wskazał, że kadencja dotychczasowego Zarządu Osiedla Suchy Las – Wschód oraz 

Przewodniczącej Zarządu Osiedla Suchy Las – Wschód upływa, stąd wyniknął obowiązek ogłoszenia 

wyborów. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie zarządzenia wyborów przewodniczącego i członków zarządu osiedla Suchy Las – 

Wschód. 
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Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Za – 14: Ankiewicz A., Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., 

Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., 

Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została podjęta i nadano jej numer XLV/525/2022 

 

 

Ad. 32. Informacje: Wójta Gminy (03:06:50*) 

Zastępca Wójta Gminy M. Buliński wskazał, że w kwestii realizacji zadań na drogach gminnych, 

przeglądów boisk oraz placów zabaw prosi o bezpośredni kontakt z pracownikami Referatu 

Komunalnego, ponieważ na ostatniej sesji referował wykonywane prace. 

 

Zastępca Wójta Gminy M. Buliński poinformował o sprawach z zakresu Referatu Komunalnego:  

− Modernizacja oświetlenia gminnego – etap związany z wymianą opraw oświetleniowych 

w miejscowości Golęczewo w licznie 140 sztuk oraz w Zielątkowie w liczbie 91 sztuk. Został 

ogłoszony przetarg z terminem składania ofert do 16 maja br. 

− Projekt organizacji ruchu na Osiedlu Suchy Las Zachód – projekt został zatwierdzony przez Starostwo 

Powiatowe. Zapytania ofertowe zostaną skierowane do wykonawców. Przewidywane rozpoczęcie 

pierwszego etapu prac: maj 2022. Z uwagi na koszty prace związane z wprowadzeniem organizacji 

ruchu będą etapowane.  

− Projekt organizacji ruchu na Osiedlu Suchy Las Wschód – Urząd otrzymał pismo ze starostwa 

o wydłużenie terminu rozpatrzenia do 30 kwietnia br. 

 

Odnośnie realizacji zadań inwestycyjnych Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński 

poinformował o poniższych przedsięwzięciach:  

 

− Suchy Las – przebudowa sali gimnastycznej SP1 – oczekiwanie na zatwierdzenie ekspertyz ppoż. 

przez Wojewódzką Komendę Państwowej Straży Pożarnej. Pozwoli to zakończyć prace związane 

z uszczegółowieniem i uzupełnieniem koncepcji. Przewidziany termin zakończenia do połowy 

maja 2022.  

− Suchy Las – budowa ulicy Modrakowej – wykonawca firma PUH BUD-BRUK Ryszard 

Mielcarek z Czempinia. Tryb zaprojektuj wybuduj. Termin wykonania listopad 2022. Trwają 

prace projektowe i kompletowanie dokumentacji pozwolenia na budowę. 

− Chludowo – budowa kanalizacji sanitarnej w ulicy Słonecznej – Budowa została zakończona. 

Aquanet wydłużył procedury związane z zagrożeniem cyberprzestrzeni. Przewidywany odbiór 

w maju 202. W maju nastąpi również odtworzenie nawierzchni ulicy Słonecznej i Golęczewskiej.  

− Golęczewo – budowa kanalizacji sanitarnej – etap IV Golęczewo Północ – wykonawca KAJA – 

termin zakończenia prac – czerwiec 2022. Prace są kontynuowane.  

− Budowa dróg ulica Polna i Modrakowa w Golęczewie – Trwa procedura przetargowa: weryfikacja 

i ocena ofert. Przymierzenia do realizacji kolejnego etapu w rejonie ulicy Kwiatowej. Złożono 

wniosek o dofinansowanie z programu Polski Ład – oczekiwanie na rozstrzygnięcie wniosku 

z ogłoszeniem przetargu.  

− Zielątkowo – budowa kanalizacji sanitarnej etap II, ulice Słoneczna, Wspólna, Wyrzykowskiej, 

Morwowa – wykonawca firma Rokan Chodzież. Prace zakończono. Trwają prace końcowe 

związane z uruchomieniem i odbiorami po stronie Aquanet. 

− Złotniki – Wieś – budowa świetlicy wiejskiej – system zaprojektuj wybuduj –  wykonawca 

Grimbud. Termin wykonania prac – grudzień 2022. Plac budowy został przekazany. Wykonawca 

rozpoczął prace przygotowawcze i roboty ziemne, które zostały zatrzymane z uwagi na napotkanie 

w gruncie starych fundamentów co spowodowało konieczność przeprowadzenia badań 

geotechnicznych oraz wykonania projektu zamiennego konstrukcji w zakresie prac 

fundamentowych. Planowane wznowienie prac na budowie – połowa maja 2022. 
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− Budowa ulicy Św. Michała w Jelonku – prace zostały zakończone. Kompletowana jest 

dokumentacja powykonawcza i dokumenty do oddania do użytkowania. 

− Budowa ulicy Świerkowej w Zielątkowie – roboty zostały zakończone. Trwają prace 

wykończeniowe i porządkowe. 

 

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński przekazał informacje o przetargach:  

 

− Monitoring: Modernizacja i rozbudowa monitoringu wizyjnego na terenie Gminy Suchy Las oraz 

pełna obsługa w zakresie administrowania oraz serwisowania i konserwacji systemu. Przetarg 

został rozstrzygnięty. Podpisano umowę z wykonawcą –  01 Partner Sp. z o.o. Kwota: 

1.449.659,41 zł – odbyły się dwa robocze spotkania z wykonawcą. Pierwszy etap 

sześciomiesięczny polegać będzie na oddaniu do użytku oraz odtworzeniu systemy do tej pory 

funkcjonującego – 34 kamery w większości będą wymieniane i podłączane do nowego systemu. 

Drugi etap dotyczy podłączenia kolejnych 20 kamer w 15 lokalizacjach. Zastępca Wójta Gminy 

M. Buliński dodał, że etapy miały następować po sobie, lecz wykonawca zadeklarował, 

że w miarę możliwości chce prowadzić oba etapy równolegle, by szybciej oddać monitoring 

do użytku, 

− Doposażenie szkół w Gminie Suchy Las w ramach programu „Laboratoria przyszłości”. 

Rozstrzygnięto następujące przetargi: 

1) Część I – Szkoła SP2 w Suchym Lesie – w przetargu z dn. 18 mara br. wpłynęły dwie oferty. 

Podpisano umowę z firmą Moje Bambino Sp. z o.o. Sp.k., 

2) Część II – Zespół Szkół w Chludowie – Podpisano umowę z firmą Moje Bambino Sp. z o.o. 

Sp.k., 

3) Część III – Zespół Szkół w Biedrusku – Podpisano umowę z firmą Moje Bambino Sp. z o.o. 

Sp.k. 

− Suchy Las – przebudowa ulicy Zachodniej – na sesji dokonano zwiększenia kwoty, które 

da możliwość rozstrzygnięcia przetargu. Najniższa oferta – Przedsiębiorstwo Usługowo Handlowe 

ANMAK z Rogoźna na kwotę 328.822,05 zł.  

− Budowa kanalizacji sanitarnej wraz z drogami w Golęczewie i Zielątkowie oraz wymiana sieci 

wodociągowej w Golęczewie z azbestowej, budowa skrzyżowania w Golęczewie ul. Dworcowa, 

Tysiąclecia, Lipowa: przebudowa ulicy Polnej, budowa ulicy Modrakowej – przetarg jest w toku, 

trwa badanie i ocena ofert. Wpłynęło 6 ofert. Najniższa oferta firmy KOST-BUD z Lądu na kwotę 

865.920,45 zł. 

− Biedrusko – budowa nowego budynku przedszkolno-szkolnego – I etap koncepcja i projekt – 

planowane otwarcie ofert na dzień 15 maja 2022. Przeznaczona kwota na realizację zamówienia 

250.000,00 zł. 

− Modernizacja oświetlenia na terenie Gminy Suchy Las – część B 2022, 

− Budowa oświetlenia na terenie Gminy Suchy Las, 

− Monitoring wizyjny w Gminie – zakres GCI, 

− Złotkowo – budowa pełnego uzbrojenia wraz z terenem aktywizacji gospodarczej i przebudowa 

odcinka byłej drogi krajowej – temat szeroko omówiony na Komisji Budżetu, Finansów 

i Rozwoju Gospodarczego. Trwa przygotowanie do ogłoszenia postępowania. Planowane 

ogłoszenie na dzień do 6 maja br.  

 

 

Informacje Przewodniczącej Rady Gminy (03:16:27*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował o wpływie do Biura Rady następującej korespondencji:  

− pismo Naczelnika Pierwszego Urzędu Skarbowego w Poznaniu informujące, że nie stwierdzono 

nieprawidłowości w oświadczeniach majątkowych p. Edwarda Miśko za lata 2019 i 2020,  

− pismo z dnia 24 marca br. Ogólnopolskiego Stowarzyszenia Kominiki i Piece – oficjalne 

stanowisko ws. dywersyfikacji źródeł energii. „W naszej opinii działania antysmogowe 

podejmowane na poziomie uchwał lokalnych powinny zmierzać do eliminacji spalania złej jakości 

importowanego węgla, skutecznej intensywnej wymiany pozaklasowych urządzeń na urządzenia 

spełniające najnowsze normy. Gminy nie realizują skutecznie obowiązujących uchwał 
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wojewódzkich, powszechnej edukacji w zakresie prawidłowego spalania wszystkich paliw stałych 

zgodnie z dobrą praktyką techniczną, instrukcjami i zaleceniami producenta. Wprowadzania 

ogólnopolskiej uchwały o prawidłowym spalaniu będącej podstawą prawnego ścigania 

i eliminowania patologicznych praktyk. Promowania korzystania z tańszego prądu taryfa g12, 

g13W w połączeniu z uzupełniającymi OZE jak również konsekwentnego rozliczania 

samorządowych organów odpowiedzialnych za ochronę środowiska ze skuteczności i efektów 

podejmowanych przez nie działań również w zakresie promocji i edukacji na rzecz czystego 

powietrza. Media w Polsce konsekwentnie przemilczają fakt istnienia takiego źródła energii jak 

biomasa, biopaliwa stałe, pozostając pod wpływem czy wręcz na garnuszku lobbystów widzą 

rozwiązania kryzysu energetycznego w technologiach drogich, większości importowanych z dużym 

śladem węglowym i opartych na paliwach kopalnych takich jak gaz. Ostatnie wydarzenia pokazały 

jak niebezpieczny to jest kierunek”. Pismo do wglądu w Biurze Rady. 

− pismo Przewodniczącego Sejmiku Województwa Wielkopolskiego – ws. przyjęcia stanowiska 

dot. sytuacji kryzysowej w wyniku agresji Federacji Rosyjskiej na Ukrainę. Pismo do wglądu 

w Biurze Rady. 

− pismo kierowane do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Poznaniu za pośrednictwem 

Rady Gminy Suchy Las – pismo skarżących, osób działających w imieniu własnym oraz grupy 

mieszkańców Gminy Suchy Las. Rada jest zobowiązana do przesłania powyższego pisma 

do WSA. Skarga ws. zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Suchy Las. Pismo do zapoznania w Biurze Rady.  

− pismo do Biura Rady Gminy o następującej treści: „Stosowanie do art. 87 ust 5 ustawy z dnia 23 

lipca 2003 r. o ochronie zabytków i opiece nad zabytkami przekazuję sprawozdanie z realizacji 

programu opieki nad zabytkami Gminy Suchy Las na lata 2018-2021 za okres 2020-2021”. 

Przewodniczący wskazał, że Radni otrzymali dokument w formie skanu wysłanego na adresy 

mailowe.  Pismo do wglądu w Biurze Rady. 

− Pismo z dnia 28 kwietnia 2022 r. Radnej Iwony Koźlickiej w sprawie rezygnacji z członkostwa 

w Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych w związku z wyborem na pełnienie 

funkcji Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej,  

 

Informacje Przedstawiciela gminy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski (03:22:21*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak poinformował, że w dniu 27 kwietnia 2022 r. 

odbył się zjazd sprawozdawczo-programowy przedstawicieli członków Stowarzyszenia Gmin 

i Powiatów Wielkopolskich, w ramach którego dokonano sprawozdania Zarządu z działalności 

Stowarzyszenia za rok 2021 oraz sprawozdania z wykonania budżetu stowarzyszenia za rok 2021. 

Dodał, że wnioskiem Komisji Rewizyjnej przegłosowano absolutorium dla Zarządu oraz podjęto 

uchwałę w sprawie planu pracy stowarzyszenia na rok 2022 jak i uchwałę w sprawie budżetu 

stowarzyszenia na rok 2022.  

Radny K. Łączkowski poinformował, że Komisja ds. Społecznych, Oświaty i Kultury przy 

Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski w minionym okresie nie obradowała. 

 

 

Informacje Przewodniczących Komisji Rady (03:23:46*) 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

wskazała, że Komisja obradowała w kwietniu dwa razy.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw 

Komunalnych Radny R. Rozwadowski poinformował, że Komisja obradowała w minionym 

miesiącu raz w dniu 26 kwietnia. Komisja opiniowała projekty uchwał na sesje. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radna J. Radzięda  

poinformowała, że Komisja w minionym miesiącu obradowała raz. Odbyła spotkanie z Detektor OPS 

S. Malendowską. Komisja oprócz opiniowania projektów uchwał na sesję poruszyła kwestię aktualnej 
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sytuacji związanej z obsługą, wsparciem i pomocą dla uchodźców z Ukrainy przebywających 

na terenie Gminy Suchy Las. 

 

Przewodniczący Skarg, Wniosków i Petycji Radny K. Łączkowski poinformował, że Komisja 

w minionym miesiącu obradowała raz i rozpatrywała skargę na działanie Wójta Gminy Suchy Las. 

Wskazał, że sprawa się przedłuża z uwagi na komplikacje zatem prosi o cierpliwość.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Radny M. Przybylski poinformował, że Komisja w kwietniu 

nie obradowała, lecz członkowie Komisji intensywnie pracują nad analizą budżetu po rozdzieleniu 

zadań. Wskazał, że absolutorium powinno odbyć się planowo w terminie czerwcowym.  

 
Ad. 33. Interpelacje i zapytania Radnych (03:25:53*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak poinformował o wpływie jednego zapytania 

od Radnego R. Banaszaka odnośnie ilości wydanych decyzji w związku z podwyższoną opłatą 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi w przypadku, gdy właściciel nieruchomości nie wypełnia 

obowiązku selektywnej zbiórki odpadów.  

 
 
Ad. 34. Wolne głosy i wnioski (03:26:38*) 

Radna J. Pągowska spytała o najniższą ofertę, która wpłynęła na przebudowę ulicy Zachodniej 

w Suchym Lesie.  

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński poinformował, że najniższa oferta wyniosła 

328.822,05 zł.  

Radna J. Pągowska wskazała, że w materiałach na sesję wskazano, że najniższa oferta przetargowa 

wyniosłą 381.000,00 zł.  

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński stwierdził, że sprawdzi to, gdyż być może jest 

to błąd pisarski, a do samej oferty dochodzą inne koszty. Dodał, że nie jest tak, że zamkną się 

z inwestycją w kwocie przetargowej. Zastępca Wójta dodał, że jeśli Radna wyraża zgodę to przekaże 

informacje. 

Radna J. Pągowska wskazała, że jeśli Zastępca Wójta będzie uprzejmy to prosi o taką informację, 

którą następnie przekaże na komisji. Radna spytała o dostęp do bazy CEPIK dla straży gminnej oraz 

o monitoring. Dodała, że monitoring został omówiony podczas informacji Wójta natomiast prosi 

o informacje na temat CEPIK.  

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński przekazał informację ze straży gminnej, że wniosek 

został przyjęty i straż czeka na wizytę odbiorczą pomieszczenia technicznego i zabezpieczenia łączy. 

Dodał, że nie sprawdził przed sesją czy wizytacja się odbyła. 

 

Radny Z. Hącia spytał o remont boiska przy szkole w Chludowie. Wskazał, że kwota z kosztorysu 

wynosi 905.000,00 zł, a w budżecie zabezpieczono kwotę w wysokości 200.000,00 zł. Radny 

poinformował, że w rozmowie z Kierownik Referatu Oświaty uzyskał informacje, że jest to sprawa 

dyrektora szkoły. Dodał, że był również w Referacie Zamówień Publicznych, gdzie poinformowano 

go, że był składany wniosek na początku roku do Ministerstwa Sportu na kwotę 276.000,00 zł 

na dofinansowanie na remont boiska, ponieważ w budżecie były przeznaczone środki na zadanie 

w wysokości około 670.000,00 zł. Radny podkreślił, że obecnie w budżecie jest ponad 200.000,00 zł. 

Radny wskazał, że nie wie kiedy oraz w jaki sposób zostanie to rozstrzygnięte, kiedy będzie 

ogłoszony przetarg, kiedy ruszą roboty. Dodał, że zaraz zacznie się miesiąc maj i w okresie 

wakacyjnym boisko musi być remontowane by dzieci we wrześniu mogły korzystać z boiska. Radny 

wyraził opinię, że boisko zagraża życiu dzieci. Wskazał, że sprawa powinna być zakończona, 

ponieważ ciągnie się już od 5 lat. Dodał, że komisja oświaty Rady Gminy poprzedniej kadencji 

zwracała uwagę na ten temat.  Radny Z. Hącia wskazał również, że na ulicach kiepsko widać 

wymalowane znaki drogowe.  
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Ponadto Radny Z. Hącia zaprosił zebranych na koncert pieśni patriotycznych chórów z Obornik, 

Murowanej Gośliny oraz terenu gminy, który odbędzie się w dniu 3 maja br., o godzinie 17:00 

w Starym Barze w Chludowie.  

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński poinformował, że zawsze starają się pozyskiwać 

środki zewnętrzne tam gdzie jest możliwość, które wspierają inwestycje i tak jest w przypadku boiska 

w Chludowie. Zastępca Wójta dodał, że uzyskał informacje, że Radny Z. Hącia rozmawiał 

z pracownikiem Referatu Komunalnego, od którego otrzymał taką informacje. Wskazał, że kosztorys 

przebudowy boiska piłkarskiego wiąże się również z dołożeniem bieżni oraz skoczni w dal. Dodał, 

że mają projekt i starają się o dotacje z Ministerstwa Sportu, gdzie można pozyskać 30% wartości 

inwestycji w granicach podobnych wskazanych przez Radnego, gdyż przymierzano się do 700.000,00 

zł zatem 260.000,00 zł lub 280.000,00 zł gmina ma szansę uzyskać. Zastępca Wójta wskazał, że ma to 

związek z dochodowością gminy w przeliczeniu na mieszkańca. Podkreślił, że nabory mają się 

rozstrzygać w czerwcu. Zastępca Wójta wskazał, że jednocześnie wiedzą, że we wrześniu będzie 

nabór na środki z Lokalnej Grupy Działania – kolejna perspektywa finansowania przeznaczona dla 

gmin. Przypomniał, że w poprzedniej perspektywie gmina uzyskała środki na pumptruck w Suchym 

Lesie. Zastępca Wójta stwierdził, że jeśli gmina nie dostanie dotacji z Ministerstwa Sportu to będą 

składać wniosek o dotacje Lokalnej Grupy Działania gdzie występuje mniejsza konkurencja, a gmina 

ma szansę uzyskania około 360.000,00 zł. Wskazał, że nie będzie to całościowa kwota ale warto 

poczekać i pozyskać środki zewnętrzne. Dodał, że wcześniej nie będą żadnego przetargu ogłaszać. 

Ponadto Zastępca Wójta M. Buliński wskazał, że był ostatnio na wizytacji boiska, wskazał, 

że nawierzchnia nie jest idealna ale opinia Radnego Z. Hąci jakoby boisko zagrażało życiu i zdrowiu 

jest opinią przesadzoną.  

Odnośnie odmalowywania znaków Zastępca Wójta Gminy M. Buliński spytał czy chodzi 

o odmalowywanie znaków po zimie. Wskazał, że z reguły bywa tak, że po zimie niestety trzeba znaki 

odmalowywać bo przy sypaniu solą nawierzchni jezdni farba niema możliwości przetrwać wiele lat. 

Radny Z. Hącia stwierdził, że wobec tego boisko będzie robione w przyszłym roku bo jeśli będą 

czekać na rozpatrzenie wniosków to jesienią nie da się przeprowadzić prac. Radny poinformował, 

że na boisku niebezpieczne są krawężniki, które wystają oraz dziury obok boiska. Radny stwierdził, 

że jeśli dziecko się przewróci, uderzy głową w krawężnik to będą problemy. Radny podkreślił, że 

boisko wymaga naprawy. Radny wskazał, że wiele lat uczył WFu i wie jakie ma obowiązki 

nauczyciel, jeśli on stwierdzi, że boisko nie nadaje się do użytku nie powinien wchodzić z dziećmi na 

boisko, bo jeśli się coś stanie to on będzie odpowiadał za zdrowie dzieci. 

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński podkreślił, że naprawdę gminie zależy na tym 

boisku, dlatego chcą je zrobić w pełnym „wypasie”. Zastępca Wójta wskazał, że boisko 

zaprojektowała p. Iwona Kołodzińska, która jest fachowcem w tych sprawach i naprawdę zależy im 

na tym by dobrze to wyglądało, dlatego czekają na rozstrzygnięcie naborów.  

 

Radny J. Dudkiewicz odnosząc się do zebrania mieszkańców Osiedla Grzybowego poinformował, 

że kwestie infrastrukturalne były wyjaśnione w trakcie sesji lub na zebraniu mieszkańców przez 

Zastępcę Wójta M. Bulińskego. Radny wskazał, że na zebraniu i następnie po zebraniu zgłosili się 

mieszkańcy osiedla z zapytaniem czy jest szansa by wokół sprawy związanej z organizacją ruchu oraz 

problemami zmiany organizacji ruch na Osiedlu Grzybowym, toczyły się w Referacie Komunalnym 

konkretniejsze prace, gdyż mieszkańcy oczekują konkretniejszych działań. Radny podkreślił, że środki 

w budżecie są zabezpieczone. Spytał czy toczą się prace nad pomysłami, które się pojawiają 

na zmianę organizacji ruchu jak zmiana oznakowania pionowego lub poziomego czy wyniesienie 

skrzyżowań tak by jakieś działania w tym roku podjąć.  

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński odpowiedział, że jest szansa. Wskazał, 

że po poniedziałkowym zebraniu nie było możliwości by rozmawiać w szczegółach z Referatem 

Komunalnym. Zastępca Wójta dodał, że wiedzą, że w spotkaniu brało udział od 28 do 32 osób 

i pojawiły się 3-4 pomysły. Przytoczył sytuację z zebrania kiedy Radny J. Dudkiewicz zaproponował 

wykonanie podniesionego skrzyżowania a mieszkaniec z danej ulicy powiedział, że nie chce takiego 

rozwiązania, ponieważ przejeżdżający autobus będzie hałasował. Zastępca Wójta wskazał, że jest 

wiele dylematów i należy wspólnie popracować by coś mądrego wymyślić, co nie przekona pewnie 

wszystkich ale większość mieszkańców.  
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Radny J. Dudkiewicz wskazał, że ma świadomość, że nie da się zadowolić 100% mieszkańców, 

bo nigdy nie będzie jednej opinii. Stwierdził, że do tej pory różne pomysły były realizowane 

w mniejszym stopniu były one konsultowane z mieszkańcami. Radny wyraził opinię, że jest szansa na 

wypracowanie konsensusu.  

 

Radna A. Ankiewicz zadała następujące pytania Zastępcy Wójta Gminy Suchy Las M. Bulińskiemu: 

1. Radna A. Ankiewicz poinformowała, że mieszkańcy składają zapytania o program fotowoltaiki. 

Wskazała, że przydałby się kolejny program z naborami na wsparcie fotowoltaiki jaki był 3 lata 

temu. Wyraziła opinię, że w tej chwili jest to ogromne zapotrzebowanie. Stwierdziła, że warunki 

się pogorszyły co do wykorzystania ale nadal jest to alternatywa do obniżenia rachunków 

za ogrzewanie. Radna spytała czy jest to możliwe i czy można rozpocząć działania w tym 

kierunku. 

2. Radna A. Ankiewicz spytała o sytuację związaną z kanalizacją w rejonie ulic Sprzecznej, Mokrej, 

Polnej w Suchym Lesie. Wskazała, że Rada nie naciska, a projekt tworzy się już czwarty rok.  

3. Radna A. Ankiewicz spytała o to jak wygląda kwestia projektu budowy infrastruktury przy ulicy 

Linkowskiego w Suchym Lesie. Radna skierowała pytanie o działania spółki Aquanet w tym 

temacie.   

4. Radna A. Ankiewicz spytała czy gmina złożyła do jakiegoś programu wniosek o dotacje 

na budowę parku przy ulicy Bogusławskiego i Rolnej w Suchym Lesie za kościołem. Wskazała, 

że środki są w budżecie ale mieli skorzystać z jakiegoś finansowania przy tej realizacji.  

5. Radna A. Ankiewicz wskazała, że na początku sesji na sali obecni byli mieszkańcy ulicy 

Kwiatowej w Suchym Lesie, w której nie ma żadnej infrastruktury światłowodowej.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las T. Sztolcman wskazał, że przy omawianiu projektu 

uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2022 omawiano tą kwestię.  

Radna A. Ankiewicz  stwierdziła, że sprawa musiała jej umknąć ale wskazała, że cieszy się, 

że zostało to uwzględnione. 

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński odpowiedział na powyższe pytania Radnej A. 

Ankiewicz: 

1. Odnośnie fotowoltaiki Zasępca Wójta Gminy M. Buliński odpowiedział, że gmina brała udział 

w tak zwanym parasolowym projekcie razem z Puszczykowem i Rokietnicą. Dodał, że projekt nie 

został wmyślony przez gminę tylko był on dofinansowywany z zewnątrz zatem gmina czeka 

na kolejne rozdanie pieniędzy unijnych z Urzędu Marszałkowskiego. Wskazał, że działania 

związane z fotowoltaiką, z odnawialnymi źródłami energii na pewno będą przewidziane gdyż 

takie są zapowiedzi, w ramach zintegrowanych inwestycji terytorialnych. Zasępca Wójta dodał, 

że będą przystępować tylko nie wiedzą czy samodzielnie czy z innymi gminami jako lider lub 

partner. Dodał, że nie wie czy gmina po raz kolejny miałaby być liderem i za wszystko 

odpowiadać tak jak przy ostatnim programie. 

2. Odnośnie kanalizacji w rejonie ulicy Sprzecznej, Mokrej i Polnej etc. w Suchym Lesie Zastępca 

Wójta Gminy M. Buliński poinformował, że toczą się dwa projekty, jeden dotyczący kanalizacji 

sanitarnej, gdzie Aquanet kończy projekty oraz drugi gminny projekt drogowy, który napotyka na 

problemy ze strony projektanta i z drugiej strony na problemy terenowe gdzie występuje 

konieczność pozyskania przez gminę gruntu na wykonanie dróg, poszerzeń pasów drogowych, 

w których na przykład Aquanet wybuduje sieć. Dodał, że jest to blokowane przez mieszkańców. 

Zastępca Wójta Gminy wskazał, że ustalili z Aquanetem, że podejmą kolejne próby rozmów 

w tym temacie. Od strony drogowej firma projektowa chce składać ZRIDy w maju wtedy 

starostwo  teoretycznie ma 3 miesiące na wydanie decyzje ZRID, zatem powinna pojawić się we 

wrześniu. Wówczas Aquanet jesienią chce ogłaszać pierwsze przetargi na budowę kanalizacji 

sanitarnej. Wskazał, że dzisiaj rozmawiali o etapowaniu. Pierwszy etap to najdalej posunięty, 

zaawansowany rejon ulic Stara Droga, Klonowa zatem od strony ulicy Sprzecznej. Drugi etap to 

najprawdopodobniej ulica Mokra jednak nie pamięta dokładnie. Zastępca Wójta dodał, że chcą 

dyskutować nad kwestią odtworzeń gdzie prace będzie prowadził Aquanet, dlatego, że tych dwóch 

spraw nie da się pogodzić z tego względu, że Aqunet ma środki zewnętrzne. 

3. Odnośnie ulicy Linkowskiego w Suchym Lesie Zastępca Wójta Gminy M. Buliński 

poinformował, że nie jest to inwestycja Aquanetu, a jest to temat podjęty przez gminę. Wskazał, 

że jest na etapie projektowania z uwagi na pewne problemy projektowo terminowe. 
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Poinformował, że właściciel jednej z nieruchomości przy Linkowskiego wybudował się i dopytuje 

się regularnie o to zadanie. Podkreślił, że robią wszystko by zadanie finiszowało jak najszybciej. 

Dodał, że  projektowana jest sieć wodociągowa i kanalizacji sanitarnej.  

4. Odnośnie ubiegania się o dotację na wykonanie parku przy ulicy Bogusławskiego a Rolna 

w Suchym Lesie Zastępca Wójta Gminy M. Buliński poinformował, że jest to jeden z wniosków, 

który został złożony do Polskiego Ładu jako wniosek dla gmin popegeerowskich, bo tak jest 

Gmina Suchy Las klasyfikowana, dlatego mieli możliwość złożenia 5 wniosków. Wskazał, 

że czekają na rozstrzygnięcie. Dodał, że jeśli udałoby się pozyskać środki to byłby to znaczny 

zastrzyk środków.  

 

Radny M. Przybylski powrócił do tematu z poprzedniej sesji wymiany piecy węglowych 

i dofinansowanie czy sfinansowanie wymiany „kopciuchów”. Radny spytał czy gmina rozważała  

propozycję Radnego M. Przybylskiego zgłoszoną na poprzedniej sesji, by ciężar realizacyjny 

po dwóch nieudanych przetargach, przenieść na beneficjenta. Dodał, że uzasadniał to stwierdzeniem, 

że kolejny przetarg odwlecze realizację inwestycji i prawdopodobnie okaże się również nieudany. 

Radny M. Przybylski odnoszą się do kwestii placu zabaw przy ulicy Kochanowskiego w Złotnikach 

spytał czy w sprawie coś się zmieniło. Dodał, że niewielkie kroki zostały poczynione, faktem jest, 

że zadanie wróciło do budżetu gminy na rok 2022, ale jest to powrót do przeszłości, ponieważ środki 

były już w budżecie, a zadanie nie zostało zrealizowane. Radny wskazał, że fizycznie na terenie nic się 

nie dzieje.   

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński wskazał, że na ostatniej sesji błędnie wskazał, 

że odbył się jeden przetarg, bo rzeczywiście odbyły się dwa. Zastępca Wójta przypomniał, że pierwszy 

przetarg wskazał średnią cenę 30.000,00 zł na jedną nieruchomość i świadomie nie został 

rozstrzygnięty, ponadto nie zwiększano środków. Wskazał, że w drugim przetargu nie pojawiła się 

żadna oferta. Zastępca Wójta poinformował, że są na etapie przygotowania trzeciego przetargu. Dodał, 

że urząd ma wstępne głosy od firm, że są zainteresowane przetargiem przy czym ogranicza się liczba 

chętnych, którzy wystraszyli się cen gazu. Zastępca Wójta wskazał, że mają przygotowane projekty 

z pozwoleniami na budowę i podpisane umowy partycypacyjne z mieszkańcami pięciu nieruchomości, 

którzy wpłacają po 500 zł swojego udziału. Poinformował, że przetarg zostanie ogłoszony na te pięć  

nieruchomości, które nie budzą wątpliwości. Dodał, że jedną z nich jest nieruchomość, o której 

zebrani już rozmawiali, która wymaga wymiany instalacji. Zastępca Wójta wskazał również, 

że są nieruchomości, które są w trakcie przygotowania, do których należy doprowadzić przyłącza 

gazowe z drogi do budynków. Zastępca Wójta podkreślił, że gmina przygotowała projekty dla 

pozostałych nieruchomości i po decyzjach oraz rozstrzygnięciach przetargowych zastanawiają się czy 

tych projektów wraz z pozwoleniami na budowę nie przekazać beneficjentom prywatnym, aby sami 

przeprowadzili inwestycje. Dodał, że w pierwszej kolejności odbędzie się przetarg na realizację 

w pięciu nieruchomościach, który ma nadzieję, że zostanie rozstrzygnięty.   

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński poinformował, że w przypadku placu zabaw przy ulicy 

Kochanowskiego pojawił się problem z wytyczeniem terenu jednak geodeta był w terenie i wytyczył 

grunt. Poinformował, że na życzenie właściciela nieruchomości odbyło się spotkanie w terenie, 

na którym uzgodniono prace porządkujące, które będzie przeprowadzać ZGK. Wskazał, że nie ma 

przeciwskazań by rozpocząć porządkowanie terenu w tym sprzątanie pozostałości po budowie.  

 

Radna W. Prycińska wyraziła prośbę by przypomnieć pracownikom Referatu Ochrony Środowiska 

Urzędu Gminy oraz Straży Gminnej by kontrolowali teren przy wsi Złotniki Wieś, gdzie notorycznie 

pojawia się złom. Radna poprosiła o uruchomienie kamer. Dodała, że uzyskała wyjaśnienia, że kamery 

działają na baterie, które są bardzo drogie i należy je często wymieniać ale rozpoczął się sezon 

rowerowy i hałdy złomu wyglądają okropnie. Radna wyraziła opinię, że wydaje się, że jest to złom 

z jednego warsztatu samochodowego, który wszystko co niepotrzebne pozostawia w rowie. Radna 

stwierdziła, że jest to powtarzalne czyli łatwo stwierdzić kiedy można ustawić kamerę, by złapała 

winowajcę. Ponadto Radna W. Pryciński podziękowała członkom Komisji Budżetu, Finansów 

i Rozwoju Gospodarczego za wyrażenie zgody i przywrócenie kwoty 200.000,00 zł na realizację 

parku przy ulicy Nizinnej w Suchym Lesie.  

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński wyraził opinię, że jeden warsztat nie stworzyłby 

takiego problemu zaśmiecania. Poinformował, że w ramach Zespołu Bezpieczeństwa kiedyś sprawa 
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była omawiana, gdyż nosiła ślady działalności przestępczej rozbiórki samochodów. Dodał, że może 

być to związane z giełdą samochodową. Zastępca Wójta wskazał, że kamery były montowane i temat 

ten jest mniej więcej raz w tygodniu podejmowany gdy pojawiają się odpady. Dodał, że najczęściej 

są one podrzucane w pasie drogi powiatowej lub na terenie Uniwersytetu Przyrodniczego. Zasępca 

Wójta Gminy M. Buliński zachęcił Radnych do robienia zdjęć gdy widzą podejrzane samochody. 

Wskazał, że problem pojawia się również na Morasku. 

Radna W. Prycińska wyraziła zdziwienie, że temat jest omawiany, że prowadzone są rozmowy 

z tygodnia na tydzień i nadal nie ma zamontowanych kamer. Radna spytała dlaczego nie 

zamontowano kamer, skoro są to te same miejsca.  

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński stwierdził, że nie są to te same miejsca. Wskazał, 

że ostatnio odpady leżały na środku drogi wjazdowej na pola Uniwersytetu Przyrodniczego. Zastępca 

Wójta wskazał, że z uwagi na to, że są to różne miejsca to nie powieszą kamer w jedno miejsce by 

przez pół roku wisiały, gdyż są one potrzebne w różnych miejscach. 

Radna W. Prycińska wskazała, że mówi o miejscu na ulicy Złotnickiej przed skrętem w ulicę 

Słoneczną, przed fiordem gdzie notorycznie leżą zderzaki i inne części samochodowe. Stwierdziła, 

że należy chociaż zlokalizować przy tym jednym miejscu osobę, która wywozi odpady. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las T. Sztolcman kierując wypowiedź do Zastępcy 

Wójta Gminy Suchy Las M. Bulińskiego wskazał, że na spotkaniu omawiany był temat świateł 

spowalniających w Zielątkowie. Wiceprzewodniczący Rady spytał czy urząd skierował pismo 

do powiatu oraz czy powiat udzielił odpowiedzi. Ponadto Wiceprzewodniczący Rady wyraził 

zadowolenie z faktu, że firma, która wykonywać będzie zadanie związane z budową monitoringu 

gminnego zamierza realizować dwa etapy na raz. W związku z tym spytał czy i kiedy zostanie 

uwzględnione Zielątkowo w dokumentach pisanych. Wiceprzewodniczący wskazał również, że mimo 

ukończenia prac budowy ulicy Świerkowej kłopotem jest chodnik przy ulicy Dworcowej przy 

przystanku, gdzie krawężniki zostały wgniecione z uwagi na ciężki transport materiałów 

składowanych podczas budowy drogi na działkach gminnych. Dodał, że nawierzchnia została 

odtworzona z kostki, natomiast krawężniki nie zostały podniesione przez co tworzą się kałuże. 

Ponadto Wiceprzewodniczący Rady dodał, że działka, na której były składowane materiały oraz 

urobek wykonawcy budowy, nie została uprzątnięta. Wskazał, że rozmawiał z Kierownik Referatu 

Budowlano Inwestycyjnego, która wskazała, że urobek zostanie wywieziony, a został starannie 

rozgarnęli i podniosła się przez to niweleta gruntu o około pół metra. Podkreślił, że ma dokumentacje 

fotograficzną, którą chętnie prześle na maila by nie być gołosłownym. Wiceprzewodniczący Rady 

poprosił o interwencję w tej sprawie. 

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński odpowiedział, że pismo zostało wystosowane 

i oczekują na odpowiedź w sprawie świateł spowalniających z ZDP. Dodał, że zaproponowano 

spotkanie w terenie. Zastępca Wójta wskazał, że Zielątkowo nie zostało ujęte w systemie monitoringu 

ale jest możliwość wprowadzenia dodatkowych prac co było również ujęte w przetargu. Podkreślił, 

że środki nie są zabudżetowane, więc najpierw należy zabudżetować środki. Odnośnie budowy ulicy 

Świerkowej wskazał, że prace się kończą i zwróci uwagę na tą sprawę. Poprosił o przekazane zdjęć. 

Wskazał, że będą pilnować by zarówno chodnik, obniżenie przy przystanku jak i działka zostały 

posprzątane i naprawione.   

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las T. Sztolcman wskazał, że dodatkowe pieniądze 

na monitoring zostaną przyznane ale prosi o wskazanie kwoty.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak wskazał, że na łączonym posiedzeniu 

wyjazdowym komisji, Radni odwiedzili kasyno oficerskie w Biedrusku. Przewodniczący poprosił 

o udzielenie informacji na temat pylonów zlokalizowanych przy kasynie.  

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński poinformował, że była to brama wjazdowa na teren 

kasyna, niestety zostały same słupy, które najprawdopodobniej były zakończone kutym elementem. 

Dodał, że sprawdzali z Radnym K. Łączkowskim czy zachowały się zdjęcia niestety nie. Zastępca 

Wójta poinformował, że został przygotowany program prac konserwatorskich i w oparciu o projekt 

prac konserwatorskich kolejnym etapem jest pozyskanie oferty od firmy wykonawczej, która 

skosztorysuje prace. Zastępca Wójta wskazał, że na ten moment jest program prac konserwatorskich 

ale nie ma oferty.   
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Mieszkanka Golęczewa I. Ciok wskazała, że w ramach budowy bądź przebudowy ulicy Modrakowej 

i Polnej w Golęczewie miał być położony światłowód. Mieszkanka poprosiła o weryfikacje 

i potwierdzenie, że w ramach tej inwestycji będzie położony światłowód do końca ulicy Modrakowej, 

na którego wykonanie firma GCI dostała dofinansowanie celowe 2-3 lata temu. Ponadto zadała 

pytanie na kiedy przewidziano projekt rewitalizacji starej remizy w Golęczewie. 

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński nawiązując do rozmowy podczas przerwy 

w obradach wskazał, że sprawdzi kwestię położenia światłowodu w ulicach Modrakowej i Polnej, 

ponieważ nie pamięta by spółka GCI dostała środki na to zadanie. Wskazał, że nie pamięta tego faktu. 

Zastępca Wójta przypomniał, że ze względu na problemy terenowe na skrzyżowaniu Polna 

i Kwiatowa aby zrealizować ten odcinek ulicy Polnej od Kwiatowej do Modrakowej, odchodzą 

od procedowania budowy zgodnie z projektem na rzecz przebudowy drogi i technologia będzie inna 

niż pierwotnie planowana. Zatem droga będzie węższa i jest to akceptowalne przez mieszkańców, 

o czym mówili, gdyż nie chcą tonąć w błocie w okresie jesienno zimowym. W związku z przyjętym 

innym założeniem odnośnie technologii poprowadzenia prac nie potrafi odpowiedzieć co z realizacją 

światłowodu. Ponadto wskazał, że prace w ulicy Modrakowej są elementem zatwierdzonego projekt 

budowalnego. Zastępca Wójta wskazał, że musi potwierdzić i sprawdzić co z realizacją światłowodu. 

Odnosząc się do pytania o starą remizę wskazał, że środki są zabudżetowane na wykonanie projektu 

lub koncepcji. Stwierdził, że dokładnie nie pamięta co to jest i nie ma ze sobą wykazu inwestycyjnego 

lecz w ciągu roku będzie wybierany wykonawca koncepcji lub projektu.  

 

Radna A. Ankeiwicz kierując wypowiedź do Zastępcy Wójta Gminy Suchy Las M. Bulińskiego 

wskazała, że wykonanie światłowodu było zawarte w dotacji celowej, która 3 lata temu została 

wykorzystana na inne cele.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przypomniał zebranym Radnym 

o obowiązku złożenia oświadczenia majątkowego w terminie do dnia 30 kwietnia 2022 r.  

 

Poinformował, że następna sesja odbędzie się w poniedziałek 23 maja 2022 r. o godzinie 16:30, zatem 

projekty uchwał wraz z materiałami zostaną przekazane w dniu 16 maja 2022 r.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak poinformował o wniosku Skarbnik Gminy 

Suchy Las M. Wojtaszewskiej dotyczący zmiany terminu sesji absolutoryjnej z dnia 20 czerwca 2022 

r. z godziny 9:00 na inny termin. Wskazał, że prześle zapytanie ponadto wskazał proponowane nowe 

terminy sesji absolutoryjnej: 23 czerwca 2022 r. lub 27 czerwca 2022 r. Wskazał, że 27 czerwca 

bardziej odpowiada Pani Skarbnik Gminy, natomiast jest to pierwszy dzień wakacji, dlatego 

wspomina o tym temacie, by Radni zaplanowali sobie odpowiednio czas.  

 

 

Ad. 35. Zamknięcie sesji (04:09:00*) 

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak 

zamknął XLV sesję Rady Gminy Suchy Las VIII kadencji w dniu 28 kwietnia 2022 r. o godz. 20:39. 

 

 

          Sporządziła:      Przewodniczący Rady 

        Agata Schmidt                                     Gminy Suchy Las 

                                                                                                                      Radosław Banaszak  

 

 

* Wskazane okresy czasowe odnoszą się do nagrania audio-video.  


